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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau -   Annelie Stiglund T From §170 
Cathrin Bergenstråhle X  Jäv §§186-187 Richard Herrey  T  
Tobias Nässén X  From §179 Asta Groth  T  
Sofia Fölster  X   Elisabeth Engström T  
Helene Skantze  X   Anders Bruhn N From §171 
Filip Wiljander  X   Annika Jung N From §171 
Eva Öhbom Ekdahl X   Vilma Mori Aguilar N Tom §187 
Bo Bergkvist  X   Dominique Faymonville -  
Richard Wendt  X   Per Norling N  
Oliver Rykatkin X   Angela Berglund N  
Eivor Örenmark X      
Magnus Sjöqvist X  Tom §187    
Anna Kjellin Flory -      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler -      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  X  From §170 

tom §190 
   

 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  -   Tomas Hjort  -  
Hans Peters  X   Olga Anikina  T Tom §193 
Håkan Ekengren  X   Alexi Strandberg T  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  -      
Martin Alejandro Hedman  X      
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 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X  Tom §170 Lena Linnerborg T  
Monica Brohede Tellström X   Anna-Karin Boréus N Tom §194 
Martin Sääf X   Johan Kjellman -  
Louise Granath X  From §167    
Mats Granath X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Anders Wihk -  
Anders Tiger X   Malin Gunnesson N From §166 

tom §193 
Lydia Liu X  From §167    
 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  T Tom §179 
Hadia Mian X   Ella Tegsten  T From §158 
Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  N From §180 
Espen Bjordal  X   Emelie Norberg Friberg N Tom §166 
Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  
Martin Hellströmer  -   Andreas Andersson T  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell -      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X  From §161    

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Bosse Ståldal  T  
Mikael Carlsson  -   Shahin Malak  T  
Lina Olsson  X   Lamin Jatta Modigh  -  
Efson Goitom  -      
Yusie Rundkvist Chou  X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  -  
Esa Örmä X   Göran Gaefke  -  
Stephan Andersson  X  From §161 Pernilla Axelsson  -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X  From §165    
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 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  T  
Ninni Lindberg  X  Tom §165    
Pascal Mafall Fall  -      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Fredrik Holmkvist T  
Salka Hallström Bornhold   -   Tomas Ottosson T  
Lisa Rasmussen X  From §161    
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§ 156 KFKS 2018/888 

 

Ny ledamot och ny ersättare (M) i Nacka 
kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Lena Gatenborg till ny ledamot. 
 
Länsstyrelsen har utsett Angela Berglund till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 157 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare (-) 
i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Göran Gaefkes begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 158 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(KD) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Anders Wihks begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 159 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Johan Krogh (C) och Maria Raner (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 27 maj 2019 och den 3 juni 2019 kl. 17.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 160 KFKS 2018/880 

Utredning av alternativ till reningsbassängen i Kyrkviken 
Motion av den 17 september 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I en motion föreslås kommunen göra en ny förutsättningslös utredning om hur reningen av 
dagvattnet från Sickla ska ske, speciellt med avseende på möjligheten att bygga en 
sedimenteringstunnel till Svindersviken. 
 
Tillräckliga utredningar har genomförts inom ramen för pågående miljödomsprocess 
gällande reningsbassängen i Kyrkviken. Mark-och miljödomstolen meddelade i dom den 19 
december 2018, tillstånd för kommunen att anlägga en dagvattenanläggning i Kyrkviken 
samt att utföra dagvattenrening i anläggningen i 15 år.  
Mot denna bakgrund bedöms det inte nödvändigt att göra ytterligare en utredning varför 
förslaget i motionen avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 124 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 80 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 60 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2018 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 124 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 80 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 60  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Bo Bergkvist (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP), yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Khashayar 
Farmanbar (S), Tomas Ottosson (V), Esa Örmä (SD) och Lina Olsson (NL), bifall till 
förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Bo Bergkvists yrkande mot Sidney Holms yrkande och 
fann att Bo Bergkvists yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 32 röster för Bo Bergkvists yrkande och 26 röster för Sidney Holms 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Bo Bergkvists yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Oron för vattenkvaliteten i Järlasjön är inte helt stillad av den föreslagna skärmbassängen. 
Skärmbassängen har visserligen fått tummen upp av Mark- och Miljödomstolen, vilket 
förstås är grundläggande, men det är ett stort område som ska avvattnas till Kyrkviken, så 
belastningen är hög.  
Att det inte räcker med skärmbassängen är uppenbart, det måste till ytterligare åtgärder 
uppströms. Vi konstaterar emellertid att sådana åtgärder planeras. Det minskar också oron. 
Men vissa av dessa åtgärder verkar motstridiga, så vi behöver ytterligare förklaring av hur 
det är tänkt. Vår oro är dock tillräckligt stillad för att vi inte ska fortsätta att kräva ny 
utredning.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Vänsterpartiet anser att motionen borde bifallas. Reningsgraden i skärmbassänger är låg 
och osäker, speciellt som avrinningen från sjön är mycket begränsad. Även små mängder 
näringsämnen och kemikalier i sjön kommer att stanna och bassängen behöver 
kompletteras med rening uppströms som inte finns ännu. 
Det finns uppenbarligen olika tolkningar av vad som behövs för tillstånd för 
reningsanläggningen efter femton år när nuvarande tillstånd går ut. Med detta skrivet anser 
vänsterpartiet att det är klokt att utreda och överväga fler och eventuellt bättre alternativ än 
skärmbassängen.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Vi i Miljöpartiet yrkar på bifall till vår motion och vill att förutsättningarna för 
ensedimenteringstunnel mot Svindersviken utreds som alternativ till reningsbassängen i 
Kyrkviken. Enligt domen i Mark- och miljödomstolen är tillståndet för en eventuell 
reningsbassäng tidsbegränsat till 15 år. I ärendets tjänsteskrivelse gör kommunens 
tjänstepersoner bedömningen att det efter 15 år räcker med en anmälan till kommunens 
egen miljötillsynsenhet för att få fortsätta med den miljöfarliga verksamheten 
skärmbassängen utgör. Vi finner det märkligt att Mark- och miljödomstolen inte skulle 
kräva en ny prövning efter 15 år eftersom tidsbegränsningen finns med i domstolsutslaget. 
Till dess att motionen skulle behandlas i Kommunstyrelsen ville vi att ärendet skulle ha 
kompletterats med en skriftlig försäkran från berörd myndighet om att det räcker med en 
anmälan till kommunens egen tillsynsenhet om skärmbassängen behöver brukas längre tid 
än 15 år. Så har inte skett och, om det krävs en ny tillståndsprövning efter 15 år riskera det 
att leda till höga kostnader för kommunen.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp.  
 
”Järlasjöns dåliga vattenkvalitét beror delvis på att Sickla Köpkvarter byggdes utan 
dagvattenrening. Nacka Kommun har förhoppningsvis lärt läxan att inte exploatera utan att 
först planera för dagvattenanläggningar. Dessa bör i första hand ligga på marken som tas i 
anspråk och finansieras av exploatören. Den dagvattenreningsbassäng som planeras i 
Kyrkviken har stött på många  
problem. Den har blivit mångdubbelt dyrare än tänkt, gett protester från närboende, 
kritiserats från Länsstyrelsen och tillstånd gäller bara i 15 år, vilket gör dess framtid osäker. 
Dessutom räcker inte reningsgraden till. Andra lösningar har föreslagits, t ex anläggning i 
Saltsjöbanans spårområde, aluminiumfällning i Järlasjön, nedgrävda fördröjningsmagasin, 
dammar i Kyrkviksparken och dagvattentunnel  till Saltsjön eller till Stockholm Vattens 
planerade tunnel . Nackalistan vill inte utesluta något av alternativen, utan anser att frågan 
behöver utredas vidare.” 
 
- - - - - 
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§ 161 KFKS 2017/1047 

Uppmärksamma kvinnor i Nackas historia 
Motion den 13 november 2017 av Lisskulla Zayane och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att motionärernas förslag ska beaktas i den fortsatta 
planeringen av stadsparken och eftersom frågor kring namngivning bereds inom miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden lämnas motionärernas förslag vidare som underlag när 
stadsparksprojektet ska beredas inom nämnden. Kommunfullmäktige noterar även att 
stadsparken inte kommer vara färdigställd till firandet av 100-årsjublieet av den kvinnliga 
rösträtten och därför finns det inga möjligheter att kombinera en invigning med en 
eventuell namngivning. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna vill lyfta fram betydelsefulla kvinnor i Nackas historia för deras kunskaper, 
erfarenheter och engagemang och som har satt sin specifika prägel på samhällsutvecklingen 
i Sverige. De föreslår därför att inrätta kvinnostigar i den projekterade stadsparken. 
Motionärerna föreslår att detta uppmärksammas i samband med 100-årsjubiléet av den 
svenska kvinnliga rösträtten 2021.  
 
Planeringen av stadsparkens utformning är under pågående utveckling. Stadsparken är idag 
i sin konceptform uppdelat i tre olika delar; Lugna parkdelen framför Stadshuset, 
Bergsparksdelen med naturlek och vidsträckta utsiktspunkter samt Aktivitetsdelen med den 
stora öppna ytan för blandade aktiviteter och upplevelser i nordväst. Utformningen av 
stadsparken är beroende av tidplanerna för stadsbyggnadsprojekten på Järlahöjden och de 
andra stora projekt som ansluter. Planprocessen påbörjas med den Lugna parkdelen under 
2019 - 2021 och därför finns inga möjligheter att kombinera invigningen av stadsparken 
med 100-årsjubileet av den kvinnliga rösträtten.  
 
I Nacka kommun ansvarar miljö- och stadsbyggnadsnämnden för namngivning och har 
tillsatt en namngrupp för beredning inför beslut. Förslagen i motionen lämnas därför över 
till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och att de i övrigt inte föranleder några ytterligare 
åtgärder.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 125 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 81 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 61 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 26 januari 2019 
Motion  
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 125 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 81 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 61 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att motionärernas förslag ska beaktas i den fortsatta 
planeringen av stadsparken och eftersom frågor kring namngivning bereds inom miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden lämnas motionärernas förslag vidare som underlag när 
stadsparksprojektet ska beredas inom nämnden. Kommunfullmäktige noterar även att 
stadsparken inte kommer vara färdigställd till firandet av 100-årsjublieet av den kvinnliga 
rösträtten och därför finns det inga möjligheter att kombinera en invigning med en 
eventuell namngivning. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade avslag på förslagen i motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande Ninni Lindberg (MP), Fredrik 
Holmqvist (V), Christina Ståldal (NL) och Gunnel Nyman Gräff (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Leonid Yurkovskiys yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Det är bra att det verkar som att majoriteten tar med sig idén om fler kvinnonamn på 
kommunens gator även om det är för sent att göra något i samband med 100-årsfirandet av 
rösträtt för kvinnor. Det bör inte bara gälla stadsparken, utan tanken bör vara med vid 
namnsättning av gator överhuvudtaget. Det går att läsa i en undersökning som SCB har 
gjort att det inte bara är betydligt färre gator med kvinnonamn (i den undersökningen 330 
kvinnliga på 2400 med manliga namn), det är dessutom så att gator med ”mansnamn” är 
betydligt längre! 
Offentliga platser och miljöer kan både återspegla och underbygga kulturella värderingar 
och normer i samhället, till exempel kring jämställdhet, vilket är viktigt ur ett 
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symbolperspektiv för alla unga tjejer och kvinnor, och för all del också för männen. 
Gatunamn är ett enkelt och mätbart sätt att genomföra det på.” 
 
Ninni Lindberg lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Vi i Miljöpartiet är nöjda med att motionen bifalls på så sätt att förslaget ska beaktas i den 
fortsatta planeringen av stadsparken.” 
 
- - - - - 
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§ 162 KFKS 2018/86 

Affischering på valplank i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av David Bergqvist och Åsa Nyberg (SD)  

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att dåvarande valnämnden har beslutat om affischering på 
valplank i Nacka inför allmänna val 2018 samt kommande val. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Ärende 
Valnämnden beslutade den 12 mars 2018 att tillhandahålla valplank för affischering inför 
de allmänna valen den 9 september 2018. Beslutet var då att ge möjlighet för alla partier 
som var representerade i kommunfullmäktige att affischera på de affischtavlor som 
kommunen tillhandahöll på 21 platser i kommunen. Vid valnämndens sammanträde den 3 
december 2018 beslutades att kommunen fortsättningsvis inte ska tillhandahålla dessa 
valplank i framtida val. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 126 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 82 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 62 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 30 januari 2019  
Motion  
Valnämnden den 12 mars 2018 § 4 
Valnämnden den 3 december 2018 § 47 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 126 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 82 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 62 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att dåvarande valnämnden har beslutat om affischering på 
valplank i Nacka inför allmänna val 2018 samt kommande val. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Bo Bergkvist (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Esa Örmäs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Bo 
Bergkvists yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna anser att det är beklagligt att Valnämnden har beslutat att inte 
tillhandahålla valplank i kommande val. 
Valplank har varit ställen där affischer har varit mera fredade än på andra ställen, kanske 
därför att valplanken uppfattas som mera officiella. Vi i Sverigedemokraterna är mest 
utsatta för skadegörelse av alla partier, och har klart märkt av detta fenomen.  
250 000 kronor, valplankens förväntade kostnad, är inte en oöverkomlig summa i en 
valrörelse.  
Vi kommer att motionera till förmån för valplanken inför nästa val.” 
 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp.  
 
”Socialdemokraterna anser att affischering som möjliggörs för partierna i fullmäktige på de 
valplank som sätts upp i kommunen inför de allmänna valen har ett demokratiskt värde. 
De markerar att det är ett kommande val och att kommunen är en garant för detta – inte de 
enskilda partierna. Den kostnad som har uppgivits i sammanhanget är försumbar sett ur 
demokratisk synvinkel.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Vi anser det är onödigt att ta upp frågan om valplankens framtid under vårt sista 
sammanträde för året/perioden. Dessutom med kort varsel. Frågan om valplankens 
framtid behöver förankras i de olika partierna och bord lämnats över till kommande 
valnämnd, perioden 2019 – 2022. Valplankens framtid måste framförallt diskuteras som en 
demokratisk del av informationen inför ett val. Vänsterpartiet har samma uppfattning 
idag.” 
 
- - - - - 
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§ 163 KFKS 2018/1093 

Barnperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att barnperspektivet beaktas i kommunens beslutsunderlag. 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig 
och objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. I beslut som antas ha en påverkan 
på kommande generationer så ska det därför anges i beslutsunderlaget. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunens beslutsunderlag kompletteras med hur besluten 
påverkar morgondagens barn, det vill säga även framtida generationer. 
 
Sedan några år tillbaka finns en fast rubrik i alla tjänsteskrivelser som avser konsekvenser 
för barn utifrån FN:s barnkonvention. Konventionen definierar barn som varje människa 
under 18 år. Det kan noteras att det inte finns något hinder mot att rubriken ”konsekvenser 
för barn” även tar sikte på kommande generationer av barn och unga. Det är däremot 
viktigt att konsekvenser för barn utgår från just barn och ungas perspektiv. Om ett beslut 
väntas påverka kommande generationer generellt, och då inte enbart barn och unga, så bör 
den aspekten redan idag framgå av ett väl utarbetat och allsidigt beslutsunderlag. Motionen 
kan därmed anses färdigbehandlad.  

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 127 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 83 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 63 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 23 januari 2019 
Motion  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 127 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 83 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 63 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att barnperspektivet beaktas i kommunens beslutsunderlag. 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig 
och objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. I beslut som antas ha en påverkan 
på kommande generationer så ska det därför anges i beslutsunderlaget. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V), bifall till 
förslaget i motionen. 
 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Mats Granath (L) och Shahin Malak 
(NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Helene Skantzes yrkande mot Lisskulla Zayanes 
yrkande och fann att Helene Skantzes yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 51 röster för Helene Skantzes yrkande och 7 röster för 
Lisskulla Zayanes yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Helene Skantzes 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Protokollsanteckningar 
Khashyar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
  
”Socialdemokraterna sympatiserar förstås med viljan till långsiktigt hållbart tänkande. Dock 
skulle just denna motion öppna upp för godtyckliga bedömningar. De verktyg som idag 
finns exempelvis miljökonsekvensbeskrivningar kan säkerligen förbättras, men erbjuder i 
dagsläget ett mer säkert och tydligare uppföljningsmöjlighet än förslagen i just denna 
motion.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Det är bra att det sker ett förtydligande om att det i de fall beslut antas ha en påverkan på 
kommande generationer, så ska det anges i beslutsunderlaget. I dagens beslutsunderlag 
finns det emellertid alltid med rubriken "Konsekvenser för barn", oavsett om beslutet har 
någon konsekvens för barn eller inte. Miljöpartiet vill att det på samma sätt alltid ska göras 
en bedömning av om besluten vi fattar idag får några konsekvenser för kommande 
generationer. Mycket av det vi gör och undlåter att göra idag påverkar livsförutsättningarna 
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för kommande generationer. För att inte lämpa över en massa problem till kommande 
generationer, tycker vi det är viktigt att alltid reflektera över hur våra beslut påverkar 
kommande Nackabor. Genom att ha med rubriken "konsekvenser för kommande 
generationer" i alla beslutsunderlag på samma sätt som "konsekvenser för barn" lyfter vi på 
ett tydligare sätt den mer långsiktiga hållbarhetsaspekten i alla beslut.” 
 
- - - - - 
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§ 164 KFKS 2018/1108 

Arbetet med ANDT-policy 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att samordnade åtgärder inom olika nämnders ansvarsområde till 
följd av ANDT-policyn (Alkohol, Narkotika, Dopning och Tobak) kommer igång. Enligt 
motionärerna behöver åtgärderna samordnas samt utformas så att de blir möjliga att 
utvärdera och att utvärderingen görs återkommande och redovisas i berörda nämnder.  
 
Kommunfullmäktige har pekat ut att uppföljningen av strategin ”Ett drogfritt Nacka för 
unga” är ett särskilt uppdrag som kommunstyrelsen får ansvar för under 2019. En 
samordningsansvarig direktör har utsetts och det finns även uttalade krav på hur uppdraget 
ska rapporteras löpande. Utifrån att ett flertal pågående insatser sker för att uppfylla 
ANDT-strategin bedöms förslagen i motionen redan vara uppfyllda.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 128 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 84 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 64 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 15 januari 2019 
Motion 
Strategin ”Ett drogfritt Nacka för unga” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 128 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 84 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 64 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade med instämmande av Ninni Lindberg (MP), Espen Bjordal (S) 
och Shahin Malak (NL) och Andreas Falk (S), bifall till förslaget i motionen. 
 
Helene Skantze (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Helene Skantzes yrkande. 
 

Reservationer 
Christina Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp.  
 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande.  
 
”Vänsterpartiet anser att motionen borde bifallits och att tjänsteskrivelsen saknade viktiga 
svar för att vi ska vara nöjda. 
Vi efterfrågar något mer konkret, insatser och åtgärder som är synliga och konkreta och 
därigenom utvärderarna. Möjliga att beskriva. 
Den första T1 rapporten till KS som skrivelsen hänvisar till har inte kommit ännu så det är 
inte möjligt att se om våra intentioner kommer uppfyllas i nuvarande organisation och vid 
kontakt med Susanne Nord som ansvarar för uppföljningen av ANDT policys berättar hon 
att det det blir först till årsbokslutet som det blir en större rapport, nu till T 1 är den mycket 
kort.” 
 
Espen Bjordal reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”ANDT strategin är mycket viktig och detta är en betydelsefull motion. Inte minst med 
tanke på att Nacka kommun saknar en ANDT strategi i ordets rätta bemärkelse. Dvs en 
strategi som är utformad så att det är möjligt att utvärdera och följa upp. 
Vi vet att Nacka tillhör en av de kommuner som raknas högst i landet när det gäller 
cannabis och alkohol bland unga och vi vet också om konsekvenserna både på individ -och 
samhällsekonomisk nivå. Om vi ska kunna stoppa den negativa utvecklingen krävs det 
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bland annat att vi på riktigt förbättrar förutsättningarna för alla professionella som sliter 
hårt med dessa frågor.  
För att vi ska nå framgång behöver vi en strategi som visar på handlingskraft. I en strategi 
på denna nivå måste det finnas en tydlig koppling mellan strategins mål och syfte och hur 
och vem som gör vad. Tyvärr finns inte det i den nuvarande ANDT då det inte finns ett 
enda konkret förslag på hur vi ska nå målet med ett drogfritt nacka för unga.   
Socialdemokraterna välkomnar att kommunstyrelsen nu givit utbildningsdirektören i 
uppdrag att samordna denna fråga men samtidigt finns en stor oro att uppdraget är otydligt 
och att det blir svårt att följa upp målet med ett ”Drogfritt Nacka för unga”.” 
 
- - - - - 
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§ 165 KFKS 2018/1110 

Systematiskt arbete med diskrimineringsgrunder 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Kommunfullmäktige noterar att kommunens 
generella auktorisationsvillkor ger goda förutsättningar att följa upp att anordnare följer 
lagar inom området. Kommunfullmäktige noterar även att respektive nämnd själv ansvarar 
för att utöva tillsyn inom området och att det därför inte finns något behov av ytterligare 
styrdokument inom området. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen kompletterar auktorisationsvillkoren för anordnare 
med krav på att de måste bedriva ett systematiskt arbete med diskrimineringsgrunderna. 
Motionärerna föreslår även att kommunstyrelsen får i uppdrag att utforma riktlinjer för hur 
detta arbete ska redovisas/dokumenteras. 
 
I kommunens generella auktorisationsvillkor finns det redan idag förutsättningar att följa 
upp att anordnare följer relevant lagstiftning till exempel diskrimineringslagen. De generella 
auktorisationsvillkoren bedöms därför inte vara behov av komplettering utifrån 
motionärernas förslag. Kommunens kundval möjliggör en mångfald av anordnare och det 
måste få finns variationer om hur anordnare tar sig an det systematiska arbetet utifrån 
diskrimineringslagen. Respektive nämnd har ett ansvar för att utöva tillsyn eftersom de har 
bäst kännedom inom kundvalens ansvarsområden. Utifrån att kommunfullmäktige beslutat 
att nämnderna ansvarar för uppföljningen av kundvalen så finns inga skäl till att 
kommunstyrelsen antar specifika riktlinjer inom enskilda områden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 129 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 85 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 65 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 23 januari 2019 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 129 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 85 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 65, 85, 129 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Kommunfullmäktige noterar att kommunens 
generella auktorisationsvillkor ger goda förutsättningar att följa upp att anordnare följer 
lagar inom området. Kommunfullmäktige noterar även att respektive nämnd själv ansvarar 
för att utöva tillsyn inom området och att det därför inte finns något behov av ytterligare 
styrdokument inom området. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP) och Lisa 
Rasmussen (V), bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Granath (L) yrkade i bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet 
med Mats Granaths yrkande. 
 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande.  
 
”I Vänsterpartiets motion så anför vi att vi önskar att kommunen undersöker anordnares 
förutsättningar att följa diskrimineringslagen snarare än att det finns ett regelverk. Vi är ju 
nöjda med själva lagen. Vad vi tänkte med kraven vid auktorisation är att kommunen ska 
kunna avgöra att man anordnaren kan följa lagen, likt att vi ställer krav på att redovisa t.ex. 
andel utbildad personal så att man kan leva upp till andra lagar.” 
 
- - - - - 
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§ 166 KFKS 2018/85 

Översyn av finansieringen för nya Skurubron  
Motion den 29 januari 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionärernas förslag att undersöka möjligheten att finna 
annan finansiering än den av riksdagen beslutade för den nya Skurubron. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska undersöka möjligheten att genom kommunal 
förskottering till statens projekt Skurubron undvika dyr administration av brukaravgifter. 
Konsekvenserna av detta skulle vara att en betydande del av kommunens låneutrymme till 
väsentlig del skulle undandras primära kommunala angelägenheter. Beslut om brukaravgift 
för Skurubron är tagna i olika instanser sedan Stockholmsöverenskommelsen 2007. Bland 
annat i nationell och regional plan för infrastruktur 2010 - 2021 och vårpropositionen 2010 
då riksgälden fick uppdrag att låna upp pengar bland annat till finansiering av 
Skurubroprojektet. Eftersom det inte finns något beslut om statliga investeringsmedel 
motsvarande upplåningen finns inget belopp att förskottera. Ett eventuellt beslut om 
förskottering förutsätter beslut om nya statliga medel till bron i en ny nationell 
infrastrukturplan vilket inte är sannolikt att det sker. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 130 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 93 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 11 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 130 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 93 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionärernas förslag att undersöka möjligheten att finna 
annan finansiering än den av riksdagen beslutade för den nya Skurubron. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 
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2. Kommunstyrelsen beslutade, för egen del, att tillskriva regeringen med uppmaning 
att inte införa avgifter på nya Skurubron. Enligt avtalet mellan Nacka kommun och 
Vägverket (nuvarande Trafikverket) från 2009, skulle byggstarten av den nya statliga 
bron ske 2014. Ett tidigareläggande av nya Skurubron var ett villkor för Nacka 
kommun att acceptera broavgifter som en del av finansieringen och att frångå den 
vanliga principen om att statliga vägar är avgiftsfria. Med tanke på den kraftiga 
förseningen anses det skäligt att regeringen beslutar att inte införa avgifter på den 
nya bron.   

 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), bifall till 
förslaget i motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan har förståelse till bakgrunden av denna motion men håller kvar ståndpunkten 
att statliga satsningar och ansvar som Trafikverket och bron är en del av, också ska 
finansieras, byggas och underhållas av staten och inte av enskilda invånare i Boo. Det är nu 
med tillfredsställelse Nackalistan ser att även Alliansen delar synen att när en part i ett avtal 
inte håller de villkor som gäller så måste detta leda till konsekvenser. Villkoret i avtalet var 
en tidig start av brobyggande 2014, som då skulle finansieras via broavgifter av trafikanter.  
Som vi vet blev det inte så och när Nackalistan tidigare påpekade det så blev det kalla 
handen som svar från Alliansen. Vi välkomnar nu den nya inställningen och bifaller 
tjänstehandlingen.” 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi sverigedemokrater är nöjda med det faktum att alla partier nu är överens om att inte 
acceptera broavgifterna. 
Broavgifterna blir väldigt dyra för nacka- och värmdöborna, som dessutom måste betala 
höga avgifter om de vill köra vidare till Stockholm eller på Essingeleden.  
Själva bron är kraftigt försenad och skulle varit på plats redan nu.  
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Att staten betalar vägar är en bra princip, speciellt i Sverige med våra höga skatter.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är bra att Alliansen nu vaknar till och inser att avtalet om nya Skurubron riskerar bli 
väldigt dyrt för Nackas och Värmdös medborgare. Tyvärr har man dock sovit ända sedan 
2011 då jag först påpekade de ofantligt stora felberäkningarna i beslutsunderlaget. Att man 
nu yrvaket klockan fem i tolv kräver att staten tar på sig alla kostnader för bron känns mest 
som ett spel för gallerierna. Det kostar att göra fel och här har man gjort fel. 
Det var den moderatledda Alliansregeringen som drev på för en kommunal 
medfinansiering. Det var den moderatledda Alliansregeringen som tog fram lagen som 
reglerar broavgifterna. Det var den moderatledda Alliansen här i Nacka som drev igenom 
avtalet med broavgift. Att nu försöka vältra över ansvaret på den Rödgröna regeringen 
känns varken som ett seriöst eller särskilt konstruktivt förslag. Självklart skulle det vara bäst 
om bron blir gratis för oss Nackabor men som ledande moderater brukar säga i talarstolen, 
”det finns inga gratisluncher”.  
Mitt yrkande om att försöka utverka ett undantag från lagen om broavgifter hade nog varit 
en mer realistisk väg att gå. Eftersom det i avtalet mellan Vägverket och Nacka kommun 
står att en avgift ska tas ut till dess att 2/3 av den totala investeringskostnaden är betald och 
inte under minst 20 års tid, borde vi kräva att avtalets skrivning ska gälla.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna välkomnar att den moderatledda majoriteten sällar sig till 
oppositionen i att vara emot broavgifterna som majoriteten tidigare avtalat. Broavgifterna 
kommer få en stor inverkan för såväl boende som näringsidkande i Boo och Värmdö. 
Kostnaden för själva avgiftssystemet blir dessutom en av de största kostnaderna i hela 
projektet som främst Boo- och Värmdöborna kommer bekosta. Nacka kommuns beslut 
om vägtull var ett förhastat och dumdristigt beslut där man bröt mot tidigare principer om 
statens finansieringsplikt. Det är dessutom helt orimligt att en del av kommunens 
medborgare ska betala för att smidigt ta sig till resten av kommunen. Att som majoriteten (i 
alla fall tidigare gjort) hänvisa till att det går att ta sig över gamla Skurubron gratis är helt 
orimligt. Inte minst kommer de medborgare som då bor längs med den sträckan av 
Värmdövägen starkt motsätta sig en ökad biltrafik förbi sina bostäder och förskolor.” 
 
Hans Peters och Helene Skantze (M) lät anteckna följande för sina respektive 
fullmäktigegrupper. 
 
”Tyvärr har ett flertal regeringar av olika kulör inte velat avsätta tillräckliga medel för en ny 
Skurubro. Detta är beklagligt. Eftersom en ny bro är angelägen för både Nacka och 
Värmdö valde Nacka kommun att 2009 skriva ett avtal med dåvarande Vägverket om att 
delfinansiera bron med passage-avgifter.  
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Från början skulle bron ha börjat byggas 2014. Tyvärr har trafikverket inte hållit sin del av 
avtalet med Nacka kommun. Bygget startar först i år. Mot den bakgrunden är det rimligt att 
staten genom ökade anslag på egen hand finansierar den nya bron som en rimlig 
kompensation. Och att frågan om avgifter avskrivs.” 
 
- - - - - 
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§ 167 KFKS 2018/410 

Kunskap om barn med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning inom Nackas skolor 
Motion den 23 april 2018 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna 
i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder (NPF) på ett sätt som uppfyller 
intentionerna i motionen.  
 
2. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren utifrån att sådan mätning inte lämpar sig som jämförelse. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna beskriver att alltfler elever får diagnoser inom det neuropsykiatriska området 
varför det behövs omfattande insatser för att se till att skolmiljön så långt det är möjligt 
anpassas för att dessa elever ska få en fungerande skolgång samt att sådant arbete skulle 
redovisas i Jämföraren.  
 
För att eleverna med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF) ska få en så bra 
skolgång som möjligt att det viktigt att pedagogerna gör anpassningar i skolan. Välfärd 
skola arbetar kontinuerligt med fortbildning till pedagogerna gällande anpassningar i den 
fysiska och pedagogiska miljön i skolan. Välfärd skola kommer att genomföra en 
kompetensutvecklingsinsats för de kommunala skolorna under hösten 2018 och våren 
2019. Den kommer att ske genom handledning och föreläsningar bland lärarna. I samband 
med kompetensutvecklingsinsatsen kommer behovet av vilken sorts kompetens som 
behövs att utredas. Bedömningen är att de i motionen föreslagna insatserna för att stärka 
kompentensen hos lärarna i Nacka kommunala skolor redan sker. Utifrån den planering av 
fortbildningsinsatser som redan sker så behövs inga ytterligare insatser eller utredningar av 
lärarnas kompetensbehov. 
 
Införandet av en redovisning i Jämföraren av ”NPF-säkrat arbete” skulle riskera att sända 
en felaktig signal till vårdnadshavare om att det bara är vissa skolor som sköter det uppdrag 
alla skolor har enligt skollagen. Det skulle även felaktigt kunna tolkas som att vissa skolor 
inte är öppna för alla elever. En enkel, mätbar indikator på ”NPF-säkrat arbete” skulle 
behöva tas fram, men den riskerar att inte på ett rättvisande sätt fånga komplexiteten i detta 
arbete. Redovisning av ett sådant mått kan leda till att skolor premieras för anpassningar 
som ser bra ut i Jämföraren trots att de inte är tillräckliga för eleverna. Mot denna bakgrund 
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avslår kommunfullmäktige motionens förslag om att infoga sådan information i 
Jämföraren. 
 
Förslagen i motionen rörande de kommunala skolornas arbete med elever som har 
neuropsykiatriska funktionshinder har beretts av kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
och förslaget om att skolornas arbete kring neuropsykiatriska funktionshinder ska redovisas 
i Jämförararen har beretts av utbildningsnämnden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 131  
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 94 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och stadsledningskontoret den 11 februari 2019 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 8 november 2018 § 85 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 
2019 § 5 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 131 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 94 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande.  
1. Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna 
i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder (NPF) på ett sätt som uppfyller 
intentionerna i motionen.  
2. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren utifrån att sådan mätning inte lämpar sig som jämförelse. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i utbildningsnämnden den 8 november 2018 § 85 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 2019 §5 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete inom 
de kommunala skolorna i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder på ett sätt som 
uppfyller intentionerna i motionen. 
 



 
39(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av YuSie Rundqvist Chou (NL), Espen 
Bjordal (S) och Louise Ollivier (MP), bifall till förslagen i motionen. 
 
Olga Anikina (C) yrkade, med instämmande av Andreas Brännström (M) och Monica 
Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisa Rasmussens yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Olga 
Anikinas yrkande. 
 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet anser att svaret på motionen inte uppfyller intentionerna i vår motion så 
som man säger i svaret. I motionssvaret har man missat att besvara de att-satser där vi 
föreslår att man ska undersöka, sammanställa och redovisa hur man arbetar med NPFer. 
Här finns dessutom bara redovisning om hur man arbetar med NPF-diagnoser inom 
autismspektrat.  
 
Vänsterpartiet anser att de förslag vi har till att undersöka, sammanställa och redovisa är 
viktiga för att göra en bedömning av om arbetet är tillräckligt. Vi är av den uppfattningen 
att skolan ligger efter den ökning av diagnoser vi ser idag och att ett bidrag till att fler barn 
som har NPF-variationer allt för ofta blir funktionsnedsatta och får diagnoser är för att 
skolverksamheten är illa anpassad även till de som har lindriga variationer. Många gånger 
får man bara en NPF-diagnos pga hur man fungerar i relation till sin miljö, det är många 
med tydliga NPF-egenskaper som inte får någon funktionsnedsättning alls då miljön inte är 
ett hinder. Med det vill vi inte ha sagt att skolan någon skuld till diagnoserna, bara att en 
NPF-anpassning kan minska behovet av diagnoser och underlätta för de som får diagnoser.  
 
Vänsterpartiet reserverar sig dels till förmån till vår motion, men också mot att svaret inte 
riktigt svarar på våra förslag.” 
 

Protokollsanteckningar 
Ninni Lindberg (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker att motionen lyfter fram en viktig elevgrupp, de eleverna som 
harneuropsykiatriska diagnoser. MP anser att det är en svår balansgång att inrätta tillräckligt 
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med mindre undervisningsgrupper och att integrera dessa elever i ordinarie klasser. Dessa 
elever är inte en homogen grupp utan de behöver sina individuella lösningar. Miljöpartiet 
ser positivt på att skolpersonalen erbjuds vidareutbildning som kan öka den pedagogiska 
kvalitén, vilket naturligtvis gagnar alla inblandade. Norrtälje kommun har ambitionen att 
vara en NPF-säker skolkommun 2025 och MP ser positivt på att vår kommun på något sätt 
samverkar med Norrtälje. Miljöpartiet anser att informationen i Jämföraren bara kan ge en 
ytterst kort beskrivning av 
några få valda variabler och därför endast kan ses som ett komplement till skolornas 
hemsidor eller att vårdnadshavare/ elev tar direkt kontakt med skolans ledningspersonal 
och/ eller väljer att delta i några skolors "öppet hus" verksamheter. Skolornas hemsidor 
bör 
vidareutvecklas, så att de kan ge vårdnadshavare - och elever en bättre helhetsbild av 
respektive skolas organisation och dess verksamhet. En del kommuner styr upp dessa 
hemsidor hårt andra kommuner överlåter denna uppgift helt och hållet till skolledarna, 
viktigt att hålla denna diskussion öppen så att vi kan hamna på en vettig nivå som fungerar 
för alla inblandade. Att välja skola är ett val av stor dignitet.” 
 
”Miljöpartiet tycker att motionen lyfter fram en viktig elevgrupp, de eleverna som har 
neuropsykiatriska diagnoser. MP anser att det är en svår balansgång att inrätta tillräckligt 
med mindre undervisningsgrupper och att integrera dessa elever i ordinarie klasser. Dessa 
elever är inte en homogen grupp utan de behöver sina individuella lösningar. Miljöpartiet 
ser positivt på att skolpersonalen erbjuds vidareutbildning som kan öka den pedagogiska 
kvalitén, vilket naturligtvis gagnar alla inblandade. 
 
Norrtälje kommun har ambitionen att vara en NPF-säker skolkommun 2025 och MP ser 
positivt på att vår kommun på något sätt samverkar med Norrtälje. 
 
Miljöpartiet anser att informationen i Jämföraren bara kan ge en ytterst kort beskrivning av 
några få valda variabler och därför endast kan ses som ett komplement till skolornas 
hemsidor eller att vårdnadshavare/elev tar direkt kontakt med skolans ledningspersonal 
och/eller väljer att delta i några skolors ”öppet hus” verksamheter. Skolornas hemsidor bör 
vidareutvecklas, så att de kan ge vårdnadshavare - och elever en bättre helhetsbild av 
respektive skolas organisation och dess verksamhet. En del kommuner styr upp dessa 
hemsidor hårt andra kommuner överlåter denna uppgift helt och hållet till skolledarna, 
viktigt att hålla denna diskussion öppen så att vi kan hamna på en vettig nivå som fungerar 
för alla inblandade. Att välja skola är ett val av stor dignitet.” 
 
Espen Bjordal lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Här finns det mycket kvar att göra när det gäller frågan om hur vi ska arbeta med 
neuropsykiatrisk funktionsnedsättning (NPF). Barn och unga med NPF möter dagligen 
hinder och svårigheter både avseende kunskapsutveckling, men även i den sociala miljön 
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och lärmiljön. Många av våra grannkommuner som Värmdö och Huddinge visar att det går 
att göra mycket mer än det som vi gör här i Nacka när det gäller att arbeta strukturerat med 
NPF. Ett steg mot att möta alla elever och utgå från elevers behov, är att se över 
verksamheternas lärmiljö. I Rapporten ”Tillgängliga lärmiljöer?” (2016) från Skolverket 
påpekas stora skillnader mellan skolor och huvudmän. Skolverkets övergripande slutsats är, 
att många skolhuvudmän strävar efter att erbjuda en inkluderande lärmiljö. Samtidigt visar 
studien, att alltför många huvudmän och skolor i realiteten inte ger tillräckliga 
förutsättningar för att lärmiljön ska kunna vara pedagogiskt, socialt och fysiskt tillgänglig 
för elever med funktionsnedsättning. Det är huvudmannens ansvar att anpassa lärmiljöerna 
för våra elever . Enligt Skolverkets rapport är inte rektorer nöjda med huvudmannens stöd. 
Ges Nackas barn likvärdiga möjligheter till att vistas- och lära i en god arbetsmiljö och 
likvärdig tillgång att använda sig av digitala hjälpmedel? 
Vi socialdemokrater tror att det behövs ett grundligt arbete för att kartlägga de 
anpassningar som redan görs i Nackas skolor idag. Vi tycker att det är bra att Vänsterpartiet 
lyfter denna fråga i sin motion och vi är positiva till att en genomlysning görs av hur de 
olika skolorna arbetar med att NPF-säkra verksamheten och den fysiska miljön samt hur 
kunskapsläget bland skolans personal är på de olika skolorna. Vi är också positiva till att 
kommunen på sikt även redovisar vilka skolor i Nacka som är NPF säkrade. Sammantaget 
finns det anledning att se över skolsituationen för elever med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning i Nacka. Det är av stor vikt att kunskapsnivån kring NPF och 
pedagogiska lärmiljöer intensifieras. Alla barn är olika och det måste avspeglas i skolans 
förhållningssätt.” 
 
Anders Tiger (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Frågan om neuropsykiatrisk funktionsnedsättning är viktig, Det handlar om en utsatt 
grupp som behöver ett inkännande stöd. Dessa barn behöver individuell hantering. 
Kunskap och erfarenhet krävs och behöver öka. På det sättet är förslaget bra, eftersom 
certifiering antagligen förutsätter satsningar på utbildning och kunskap. Men det är 
kunskapen som är viktig, inte certifieringen. 
Vi tror på kunskap i kombination med långt delegerat ansvar. De som ser barnen dagligen 
är de som bör ha ansvaret. Men för att kunna avläsa och förstå behovet är kunskap viktig. 
Det är där fokus bör ligga. 
Men det kan i sin tur innebära att undervisningen för vissa barn centreras till en skola med 
specialkompetens.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 168 KFKS 2018/1094 

Inventering av ångbåtsbryggor 
Motion 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad eftersom en inventering av bryggor 
på kommunägd mark likväl som en större servitutsutredning redan är genomförda samt att 
eventuella upprustningar av bryggor skulle kräva nya investeringsbeslut. 
 

Ärendet av ärendet 
Motionärerna föreslår i motionen ”Inventera Nackas ångbåtsbryggor” att kommunen ska 
göra just detta, liksom att upprätta en plan för vilka bryggor som är värda att rusta upp. De 
vill också att ångbåtsbryggor som eventuellt har avtalsservitut som behöver förnyas innan 
årsskiftet 2018/2019 ses över. Enheten för drift offentlig utemiljö tillsammans med 
trafikenheten och enheten för fastighetsförvaltning (markförvaltningsgruppen) genomförde 
under 2018 en inventering av olika konstruktioner på mark som Nacka kommun äger 
(fastighetsmark och allmän platsmark), däribland bryggor. En inventering av avtalsservitut 
är också genomförd. De kommunala bryggor som ligger i anslutning till badplatser finns 
det också en upprättad skötselplan för. Om det skulle blir aktuellt att rusta upp eventuella 
bryggor så får kommunen återkomma med ett investeringsärende då denna typ av 
reinvesteringsärenden är kostsamma. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 132 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 95 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten och enheten för drift offentlig miljö samt enheten för 
fastighetsförvaltning den 6 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 27 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 132 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 95 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 



 
43(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad eftersom en inventering av bryggor 
på kommunägd mark likväl som en större servitutsutredning redan är genomförda samt att 
eventuella upprustningar av bryggor skulle kräva nya investeringsbeslut. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 27 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad eftersom en inventering av bryggor 
på kommunägd mark likväl som en större servitutsutredning redan är genomförda samt att 
eventuella upprustningar av bryggor skulle kräva nya investeringsbeslut. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Peter 
Zethraeus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi tycker det är bra att kommunen gjort en inventering av ångbåtsbryggor efter det att vi 
lämnat in vår motion. Det är också bra att man genomfört en större servitutsutredning 
efter vårt politikerinitiativ i kommunstyrelsen som aktualiserade frågan. Ibland kan man 
undra vad som kom först, hönan eller ägget.” 
 
- - - - - 
 
  

https://handlingar.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2016/2016-12-12/Politikerinitiativ/Politikerinitiativ_%C3%85ngb%C3%A5tsbryggan_MP.pdf
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§ 169 KFKS 2018/1089 

Sjöväg till Nyckelviken 
Motion 19 november 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad då kommunen redan har uppfyllt 
den inom ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. 

Ärendet av ärendet 
I motionen ”Låt Sjövägen trafikera Nyckelviken” föreslås att kommunen ska framföra 
behovet till landstingets trafikförvaltning om att pendelbåtlinje 80 (Sjövägen) ska angöra 
Nyckelvikens brygga när denna har återuppbyggts. Motionärerna anför ett behov som 
gäller under helger för allmänhetens tillgång till grönområdet och vid föranmälan från 
skolor och förskolor. Kommunstyrelsen bedömer att detta behov redan har uppfyllts inom 
ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. Frågan om 
typ av trafik till Nyckelvikens brygga har redan diskuterats. 
 
Waxholmsbolagets trafik kommer att kunna trafikera även på helger under den mest 
attraktiva perioden under vår- och sommartid. Vidare stannar den trafiken också i Nacka 
strand och kan förlängas till Nyckelviken.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 133 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 96 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 5 februari 2019 
Bilaga 1  Motion. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 26 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 133 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 96 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad då kommunen redan har uppfyllt 
den inom ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 26 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad då kommunen redan har uppfyllt det 
inom ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. 
 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av och Tomas Ottosson (V), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Johnn Krogh (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Lina Olsson (NL) och 
Carl-Magnus Grenninger (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisskulla Zayanes yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Johan Kroghs yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Sjövägarna runt Storstockholm utnyttjas inte som de borde. Här finns potential. Vi har 
alltför länge förlitat oss på vägtrafik. 
Projektet Sjövägen blev en succé. Det står nu inför utbyggnad. Elektrifiering, 
tillgänglighetsanpassning och snabbare angöring måste till. 
Men även fler linjedragningar för såväl pendlingstrafik som trafik på helger och kvällar är 
något vi bör utveckla. Den övriga kollektivtrafiken och trafiken genom Slussen kan avlastas 
avsevärt med smarta nya linjer, till exempel cykelfärja Nacka strand–Djurgården. 
Däremot tror vi inte på pendling till just Nyckelviken.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan är positiva till kollektivtrafik med båt och röstade för upprustning av 
Nyckelvikens båtbrygga redan 2017, ett år före alliansen. Motionens förslag att förlänga 
linje 80 skulle innebära en onödig omväg mellan Nacka Strand och Lidingö/Frihamnen. 
Därför avslår vi motionen.  Vi önskar istället en ny pendelbåtlinje från Nybroviken eller 
Slussen via Nacka Strand och vidare till Duvnäs utskog, Tollare, Saltsjö pir och Boo brygga. 
Nyckelvikens brygga skulle kunna angöras vissa turer eller m h a semafor.” 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka bygger stad. Områdena Henriksdal, Finnboda och Kvarnholmen bjuder på hus och 
vägar och blir mer tätbebyggt. Nya skolor och förskolor byggs. Tillgången till grönområden 
blir mindre. Samtidigt har vi lite längre ned på kusten naturreservatet Nyckelviken där den 
gamla ångbåtsbryggan kommer att byggas om för att kunna ta emot större och mer trafik: 
ett guldläge för att erbjuda nya möjligheter att resa dit sjövägen. Denna motion vill lyfta en 
möjlighet för barn och unga att under veckan kunna resa till Nyckelviken med båten. Den 
lyfter också en möjlighet att enklare tillgängliggöra Nyckelviken för alla tusentals boende i 
dessa områden under helger. Detta skulle kunna göras utan att synka pendlingsbåten 
eftersom förslaget är att Nyckelvikens brygga angörs vissa turer och utanför rusningstid. 
Men då gäller det att från kommunens sida trycka på och påvisa behovet, uppmuntra till i 
vart fall en testperiod. Det är just från bryggorna i Finnboda och Kvarnholmen som 
möjligheten att kunna ta båten till Nyckelviken behöver finnas. 
Miljöpartiet hoppas att kommunen fortsätter föra en aktiv dialog och påvisa behovet att 
erbjuda särskilt barn och unga men också alla de tusentals boende som kommer bo i 
området nya möjligheter att enkelt ta sig till Nyckelvikens naturreservat. 

Tjänsteskrivelsen avslutas också med att förslaget inte har några konsekvenser för barn, en 
mycket märklig slutsats. Förslaget går ju just ut på att ge barn tillgång till skog, natur och 
djur, både i vardagen med förskolan, men också under helgen med familjen. För när vuxna 
bygger stad runt barn behöver vi också bygga nya vägar till grönområden. För naturens och 
djurens betydelse för hälsa, välbefinnande, lek, pedagogisk verksamhet och rekreation 
hoppas vi vid det här laget att alla har insett är stor. Särskilt när Nacka bygger stad.” 

 
- - - - - 
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§ 170 KFKS 2018/1095 

Asfalt med lägst miljöpåverkan i vägarbeten i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet för att komplettera 
beslutsunderlaget med resultatet från kontakterna med Trafikverket, VTI, leverantörer och 
andra aktörer, för att sedan kunna ta ställning motionen. 
 

Ärendet 
Med hänsyn till miljö- och klimatpåverkan från asfalt, dess tillverkning samt 
beläggningsarbete föreslår motionärerna att kommunen vid alla kommande vägarbeten i 
Nacka ska sträva efter att använda den asfalt som har lägst klimatpåverkan.  
 
Natur- och trafiknämnden behandlade motionen 19 februari 2019 och föreslog 
kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisning till kommunens gällande avtal för 
reinvesteringar i asfalt som gäller fram till 2023. Natur- och trafiknämnden kommer inför 
kommande upphandling att beakta möjligheten att använda miljövänlig asfalt. Enheten för 
strategisk stadsutveckling delar natur- och trafiknämndens bedömning att avslå förslaget i 
motionen när det gäller reinvesteringar i asfalt med hänvisning till gällande upphandlat avtal 
för asfalt och utförande av asfaltsarbete. 
 
Vid nyanläggning av asfalt har miljökrav på asfalt övervägts av exploateringsenheten men 
då det inte gått att få tillräckligt bra referenser har några krav inte fastställts. Det är viktigt 
att kommunen håller sig uppdaterad kring utvecklingen av den miljövänliga asfaltens 
kvalitet och beständighet, eventuell påverkan på trafiksäkerhet samt kostnader så att miljö- 
och klimataspekter kan beaktas vid kravställande vid framtida upphandlingar av 
anläggningsentreprenader inom ramen för stadsbyggnadsprojekt. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 134 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 97 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 27 februari 2019 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 29  
Bilaga 2  Motion  
Bilaga 3  Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden den 7 februari 2019 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 134 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 97 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt samt att 
det vid nyanläggning av asfalt har inte varit möjligt att få tillräckligt bra referenser varför 
några miljökrav inte har kunnat fastställas.  
Kommunfullmäktige noterar även att kommunen kommer att fortsätta att hålla sig 
uppdaterad gällande utvecklingen av miljövänlig asfalts kvalitet och beständighet samt 
kostnad. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 29 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunen har gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och kommer inför kommande 
upphandling att beakta möjligheten att använda miljövänlig asfalt. Motionen avslås.   

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Sidney Holm (MP) och 
Khashayar Farmanbar (S), bifall till att ärendet återremitteras för att komplettera 
beslutsunderlaget med resultatet från kontakterna med Trafikverket, VTI, leverantörer och 
andra aktörer, för att sedan kunna ta ställning motionen. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Peter Zethraeus yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”I förslaget till beslut framförs det att förvaltningen inte funnit tillräckliga referenser, 
samtidigt redovisas det i tjänsteskrivelsen att man inte ens kontaktat VTI eller Trafikverket. 
Därför är det vår slutsats att det inte gjorts ett arbete för att hitta lämpliga “referenser”. 
Ärendet bör därmed remitteras för att kompletteras med uppgifter ifrån Trafikverket, VTI, 
leverantörer och andra aktörer som man nu enligt tjänsteskrivelsen ska ta kontakt med. Vi 
socialdemokrater anser att det är viktigt att Nacka kommun agerar miljömässigt smart och 
framåtsyftande. I det arbetet är det naturligt att vi har en asfaltspolicy där vi prioriterar 
miljövänlighet.” 
 
- - - - - 
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§ 171 KFKS 2019/531 

Enkel fråga - Förändringar i Fisksätra vid försäljning av 
skolbyggnad 
Enkel fråga den 27 maj 2019 från Lisa Rasmussen (V) till kommunstyrelsens ordförande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga den enkla frågan. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 172 KFKS 2019/532 

Enkel fråga - Plats för idrottsutövande på Sicklaön  
Enkel fråga den 27 maj 2019 från Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga den enkla frågan. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 173 KFKS 2019/533 

Enkel fråga - Risk- och konsekvensanalys av 
tunnelbaneavtalet 
Enkel fråga den 27 maj 2019 från Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga den enkla frågan. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 174 KFKS 2019/534 

Enkel fråga - Fortsättning av vårdcentralens första linjen 
verksamhet i Fisksätra  
Enkel fråga den 27 maj 2019 från Andreas Falk m.fl. (S) till socialnämndens ordförande 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 175 KFKS 2019/535 

Enkel fråga - Valfrihet för elever och föräldrar vid 
Fisksätraskolan 
Enkel fråga den 27 maj 2019 från Khashayar Farmanbar (S) till kommunstyrelsens 
ordförande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga den enkla frågan. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 176 KFKS 2019/395 

Interpellation – IS-återvändare i Nacka 
Interpellation den 23 april 2019 från Esa Örmä och Leonid Yurkovskiy (SD)  
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 177 KFKS 2019/396 

Interpellation – Framkomlighet i Nacka fram till 2035 
Interpellation den 23 april 2019 från Bosse Ståldal (NL)  

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 178 KFKS 2019/397 

Interpellation – Kommunens utnyttjande av VA- och 
avfallskollektiven 
Interpellation den 23 april 2019 från Viktor Ellström m.fl. (S)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 179 KFKS 2019/398 

Interpellation – Strandskydd i Skuruparken 
Interpellation den 23 april 2019 från Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 180 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot och ny ersättare (S) i fritidsnämnden 
för tiden intill utgången av 2019 efter Karin Wallensteen 
som entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 
Som ny ledamot väljs Emelie Schröder. 
 
Som ny ersättare väljs Oliver Berger. 
 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 107 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 63 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 181 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare (S) i Käppalaförbundets fullmäktige 
för tiden intill utgången av 2022 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Viktor Ellström. 
 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 108 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 69 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 182 KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Ingemar Eriksson (M) som entledigats från sitt 
uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 112 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 183 KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Kristoffer Markow Fogelström (M) som entledigats 
från sitt uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 113 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
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§ 184 KFKS 2018/888 

Begäran av entledigande från uppdrag som ersättare i 
val- och demokratinämnden från Malin Ehnebuske (V) 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2019 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Hediye Güzel. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 185 KFKS 2018/888 

Begäran av entledigande från uppdrag som ledamot i 
natur- och trafiknämnden från Anders Wihk (KD) samt 
val av ny ledamot och ny ersättare för tiden intill 
utgången av 2019 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Anders Lundberg.  
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 186 KFKS 2014/7-251 

Genomförandeavtal för Område A (Eols udde) i norra 
Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ingår föreslaget genomförandeavtal för 
område A Eols udde med Kummelnäs vägförening. 
 

Ärendet 
Detaljplanen för område A Eols udde (KFKS 2015/785-214) möjliggör utbyggnad av 
kommunalt ledningsnät för vatten och spillvatten samt möjliggör utbyggnad av permanent 
bostadsbebyggelse på befintliga bostadsfastigheter. Huvudmannaskapet för allmänna 
platser inom planområdet är enskilt. Kummelnäs vägförening är väghållaransvarig inom 
detaljplaneområdet och förvaltare av gemensamhetsanläggningen Kummelnäs ga:1. Med 
anledning av att huvudmannaskapet i detaljplanen är enskilt har det aktuella 
genomförandeavtalet tagits fram mellan Kummelnäs vägförening och Nacka kommun.  
 
Avtalet reglerar bland annat parternas ansvar och skyldigheter vid ombyggnation av vägar 
och utbyggnad av kommunal vatten- och spillvattenanläggning. Genom avtalet finns 
möjlighet för Kummelnäs vägföreningen att samordna genomförandet av 
entreprenadarbetena så att ombyggnad av vägar och utbyggnaden av vatten- och 
spillvattenanläggning ska ske samtidigt. Nacka kommun förutsätter att ett samordnat 
genomförande ska ske om inte Kummelnäs vägförening senast sex månader från det att 
detaljplanen vunnit laga kraft meddelar att genomförandet ska ske separat.  
 
Alla kostnader som berör vatten- och spillvattenanläggningen ska belasta Nacka vatten och 
avfall AB. Alla kostnader som berör vägarna ska belasta Kummelnäs vägförening, 
undantaget kostnader för schakt och överbyggnad kopplade till nedläggningen av vatten- 
och spillvattenledningarna. Dessa kostnader står Nacka kommun/Nacka vatten och avfall 
AB för i enlighet med tekniska nämndens beslut den 25 maj 2004, dnr 2003/65, 
”Nackamodellen”.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 139 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 5 april 2019 
Bilaga 1 Genomförandeavtal för område A Eols udde 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 139 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ingår föreslaget 
genomförandeavtal för område A Eols udde med Kummelnäs vägförening. 
 

Yrkanden 
Magnus Sjöqvist (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan Krogh (C),  
Christina Ståldal (NL, Sidney Holm (MP) och Martin Sääf (L), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Magnus Sjöqvists yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Magnus Sjöqvist lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters (C), Sidney Holm, Martin Sääf och Karin 
Teljstedt (KD) för sina respektive fullmäktigegrupper. 
 
”Vi skulle gärna vilja upphäva strandskyddet på fler fastigheter inom planområdet. I 
verkligheten är marken redan ianspråktagen och äganderätten är viktig att värna. Dessvärre 
ser vi ingen möjlighet till undantag, dagens rigida lagstiftning ger inte möjlighet till sunt 
förnuft eller skäliga bedömningar. Att nu gå fram med upphävande av strandskydd på vissa 
tomter skulle endast leda till att planen upphävs och man får göra om samt därtill hörande 
ökade kostnader och längre tid tills fastigheterna kan anslutas till kommunalt VA. Däremot 
kommer vi att verka för att strandskyddslagstiftningen ändras i grunden. 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Målet för förändringen på Eols udde delas av Nackalistan. Varsamhet med både miljö och 
växtlighet samt med de stora kulturhistoriska värden som finns här och är karaktäristiska 
för området. I övrigt är ärendet en aning svårgenomträngligt och det är förvånande hur 
många kritiska synpunkter och ändringsförslag som har kommit från lantmäteriet. Man 
undrar hur samarbetet går till mellan exploatering och lantmäteri då desssa anmärkningar 
kommer upp så sent i processen. I övrigt så måste kommunen följa de lagar som gäller för t 
ex strandskydd men övriga synpunkter av praktiskt värde från fastighetsägare som inte 
heller strider mot målet borde noga övervägas.” 
 
- - - - - 
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§ 187 KFKS 2015/785-214 

Detaljplan för Område A, Eols udde i norra Boo 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Område A, Eols udde i norra Boo. 
 

Ärendet 
Detaljplanens syfte är att förbättra miljön genom att bygga ut kommunalt vatten och 
spillvatten, förbättra vägarna i området samt möjliggöra för utbyggnad av permanent 
bostadsbebyggelse på befintliga bostadsfastigheter. Vidare syftar detaljplanen till att värna 
områdets kulturhistoriskt värdefulla byggnader, kultur- och naturmiljöer och landskapsbild. 
Projektet genomförs, i enlighet med kategorin mer kortsiktig planering i arbetsmodellen för 
förnyelseplaneringen i Boo, med kommunalt huvudmannaskap för vatten och spillvatten 
och enskilt huvudmannaskap för allmän plats. Områdets karaktär och befintlig 
fastighetsindelning behålls, vilket medför att inga avstyckningar tillåts. Planen möjliggör att 
permanentbostadshus kan uppföras på ett tiotal fastigheter som är klassade för fritidshus i 
gällande områdesbestämmelser samt att en huvudbyggnad med högst två bostadslägenheter 
får uppföras per fastighet. Projektets nettokostnad för kommunen blir 7,2 miljoner kronor, 
varav 4 miljoner kronor belastar VA-kollektivet och 3,2 miljoner kronor belastar 
skattekollektivet. Kommunfullmäktige har beslutat om genomförandeavtal för Område A 
(Eols udde) i norra Boo, KFKS 2014/7-251 § 186. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 140 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 2 april 2019 
Bilaga 1 Miljö och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 § 57 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse från planenheten den 5 mars 2019  
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Fastighetskonsekvensbeskrivning (FKB) 
Bilaga 7 Förteckning över kulturhistoriskt värdefulla byggnader 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 140 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen för Område A, Eols 
udde i norra Boo. 
Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 § 57 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Magnus Sjöqvist (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan Krogh (C),  
Christina Ståldal (NL, Sidney Holm (MP) och Martin Sääf (L), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Sidney Holm yrkade därutöver att större avvikelser kan tillåtas om syftet är att uppnå 
klimat- eller energipositiva byggnader. 
 
Magnus Sjöqvist yrkade avslag på Sidney Holms tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Magnus Sjöqvists yrkande. 
 
I enlighet med Magnus Sjöqvists yrkande avslog kommunfullmäktige Sidney Holms 
tilläggsyrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Magnus Sjöqvist lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters (C), Sidney Holm, Martin Sääf och Karin 
Teljstedt (KD) för sina respektive fullmäktigegrupper. 
 
”Vi skulle gärna vilja upphäva strandskyddet på fler fastigheter inom planområdet. I 
verkligheten är marken redan ianspråktagen och äganderätten är viktig att värna. Dessvärre 
ser vi ingen möjlighet till undantag, dagens rigida lagstiftning ger inte möjlighet till sunt 
förnuft eller skäliga bedömningar. Att nu gå fram med upphävande av strandskydd på vissa 
tomter skulle endast leda till att planen upphävs och man får göra om samt därtill hörande 
ökade kostnader och längre tid tills fastigheterna kan anslutas till kommunalt VA. Däremot 
kommer vi att verka för att strandskyddslagstiftningen ändras i grunden.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
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”Målet för förändringen på Eols udde delas av Nackalistan. Varsamhet med både miljö och 
växtlighet samt med de stora kulturhistoriska värden som finns här och är karaktäristiska 
för området. I övrigt är ärendet en aning svårgenomträngligt och det är förvånande hur 
många kritiska synpunkter och ändringsförslag som har kommit från lantmäteriet. Man 
undrar hur samarbetet går till mellan exploatering och lantmäteri då desssa anmärkningar 
kommer upp så sent i processen. I övrigt så måste kommunen följa de lagar som gäller för t 
ex strandskydd men övriga synpunkter av praktiskt värde från fastighetsägare som inte 
heller strider mot målet borde noga övervägas.” 
 
- - - - - 
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§ 188 KFKS 2019/332 

Sammanträdesdagar 2020 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 2020 för sig enligt juridik- och 
kanslienhetens förslag förutom beslut om sammanträdet i april vilket bordläggs. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen och dess utskott har var för sig fattat beslut om sina sammanträdesdagar 
för 2020. Kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 2020 för sig. 
Sammanträdesdagarna för kommunstyrelsens och utskotten redovisas för att få ett 
helhetsgrepp. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det beslutas därför ett sammanträde den 26 oktober. Vid samma sammanträde ska ärendet 
om tertialbokslut två behandlas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 141 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 2 april 2019 
Bilaga 1 Sammanträdesplanen för KS-utskotten, KS, KF 2020  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 141 
1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar 2020 för sig i enlighet med juridik- 
och kanslienhetens förslag. 
2. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2020 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 
 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag förutom beslut om 
sammanträdet i april vilket bordläggs. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 189 KFKS 2019/331 

Avgift för utlämnande av kopior av allmänna handlingar 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar ”Avgifter för utlämnande av kopior av allmänna handlingar” 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2 april 2019. Därvid upphävs 
kommunstyrelsens beslut från den 2 juni 2003 om att ta ut avgift för kopior av allmänna 
handlingar samt därtill hörande tillämpningsanvisningar. 
 

Ärende 
Nuvarande avgift för utlämnande av kopior av allmänna handlingar är i behov av en 
uppdatering utifrån nu aktuella handlingsmedium och den ökade digitaliseringen av 
allmänna handlingar. En stor mängd av kommunens allmänna handlingar utgörs av 
elektroniska handlingar varför det finns skäl till att avgifterna för allmänna handlingar även 
omfattar ett avgiftsuttag för dessa. Särskilda regler för avgifter beslutas även för avvikande 
beställningar och småbeställningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 142 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 2 april 2019 
Bilaga 1 Förslag om Avgifter för kopior av allmänna handlingar 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 142 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar ”Avgifter för utlämnande av kopior av allmänna handlingar” 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2 april 2019. Därvid upphävs 
kommunstyrelsens beslut från den 2 juni 2003 om att ta ut avgift för kopior av allmänna 
handlingar samt därtill hörande tillämpningsanvisningar. 
 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Martin 
Hedman (C), Monica Brohede Tellström (L) och Louise Ollivier (MP), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Fredrik Holmkvist (V) yrkade, med instämmande av YuSie Rundkvist Chou (NL), avslag 
på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Fredrik Holmkvists yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Filip Wiljanders yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Fredrik Holmkvist lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet vänder sig mot ”Särskilda avgifter i undantagsfall”. Där står det att i de fall 
någon ”begär ut handlingar från kommunen i sådan omfattning att medarbetarna inte kan 
hantera beställningen inom ordinarie arbetstid eller om extrapersonal måste anställas ska 
kostnad tas ut för det arbete som beställningen medför. Avgift tas ut med 125 kr per 
påbörjad fjärdedels arbetstimme.” 
 
Offentlighetsprincipen förutsätter att den som så önskar ska kunna få del av allmänna 
handlingar på stället utan någon som helst kostnad. Det är en rätt som vi bör slå vakt om 
och utveckla in i dagens digitala samhälle. Att skicka filer digitalt medför ingen signifikant 
kostnad utöver att söka fram dem. 
 
Att ta ut en hög avgift för att avskräcka onormalt uttag av handlingar gynnar inte 
offentlighetsprincipen. Istället för en straffavgift vid onormalt stora uttag av handlingar bör 
kommunen välkomna medborgarnas engagemang att syna och granska beslut. 
Dokumenten tillhör trots allt Nackaborna. De tillfällen när privatpersoner begär ut stora 
kvantiteter bör kommunen kunna hantera. Kommunen ska inte hindra demokratin utan 
hellre göra den mer tillgänglig genom att effektivisera dokumenthanteringen.  
 
Vänsterpartiet anser att vi med skattsedeln redan betalar för kommunens 
dokumenthantering och yrkar avslag på kommunens förslag.” 
 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Det är väldigt viktigt att kostnaden för uttag av allmänna handlingar hålls på en sådan nivå 
att det inte är ett hinder för någon kommuninnevånare att ha insyn i kommunens arbete. 
Det är viktigt att det bara är det medarbete det innebär om någon vill ta med sig handlingar 
hem istället för att sitta i stadshuset som skall kosta. Vi vill att detta beslut utvärderas om 
en tid för att se om det medfört några oönskade konsekvenser.” 
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Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Offentlighetsprincipen är central i den svenska rättsordningen. Den innebär att 
allmänheten, ofta enskilda individer och företrädare för media, har rätt till insyn i och 
tillgång till information om statens och kommunernas verksamhet. Denna rätt är ett uttryck 
för offentlighetsprincipen. Medier och andra intresserade ska kunna hämta information i 
olika frågor, oavsett vad den offentliga verksamheten själv väljer att informera om. Det är 
en rätt som vi socialdemokrater slår vakt om och värderar högt. 
Samhällsutvecklingen gör att fler kan själva inhämta information. Det är en möjlighet som 
vi vill utveckla. Den möjligheten stärker offentlighetsprincipen, ökar tillgängligheten för fler 
att kunna ta del av handlingar och ger var och en större egenmakt. Därför är det centralt att 
handlingar alltid ska kunna tillhandahållas. Att ta ut avgifter för handlingar för att täcka 
eventuella merkostnader är något som alltid har funnits. Det är viktigt att samtidigt hitta en 
välbalanserad nivå så att en sådan avgift inte blir till hinder för offentlighetsprincipen. Den 
nivå som nu föreslås är likvärdig med nivån som statens domstolar använder. Om någon 
avgift ska införas är det relevant att det är i harmoni med rättsvårdande instanser.” 
 
- - - - - 
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§ 190 KFKS 2018/1088 

Mark- och skogsarrende vid Sandakällan 
Motion den 19 november 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att gällande regelverk med hänsynskrav vid skogsavverkning 
och skyddsföreskrifter för vattenskyddsområde samt befintliga avtal får anses uppfylla 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska arrendera mark alternativt föra en aktiv dialog med 
markägaren för skydda skog från avverkning i syfte att bevara områdets värden ur bland 
annat rekreationshänseende. Nacka kommun har redan idag ett samarbete och en dialog 
med Erstavik, som bedriver näringsverksamhet i området, som bedöms uppfylla syftet med 
förslagen i motionen. Eftersom Sandasjön och Sandakällan ingår i ett vattenskyddsområde 
bedöms vattenkällorna ha ett tillräckligt skydd genom gällande skyddsföreskrifter. Även 
skogsvårdslagen har skyddsföreskrifter som ska iakttas vid en eventuell avverkning. 
Sammantaget bedöms det att det saknas skäl att arrendera marken eller ta initiativ till 
ytterligare dialog med Erstavik. Gällande regelverk och de befintliga avtalen bedöms ligga i 
linje med intentionerna i förslagen i motionen.  
   

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 135 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 98 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 26 februari 2019  
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 30 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden den 4 februari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 135 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 98 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
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Kommunfullmäktige noterar att gällande regelverk med hänsynskrav vid skogsavverkning 
och skyddsföreskrifter för vattenskyddsområde samt befintliga avtal får anses uppfylla 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 30 
Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen har en aktiv dialog med markägaren kring 
skötseln av marken kring Sandakällan och har möjlighet att påverka kommande 
avverkningar. Därmed är intentionerna i motionen om aktiv dialog uppfyllde. Motionen är 
färdigbehandlad i den del som handlar om dialog till med fastighetsägare. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Helena Westerling (S) instämde i Sidney Holms yrkande gällande motionens andra förslag, 
att föra en aktiv dialog med markägaren för skydda skog från avverkning i syfte att bevara 
områdets värden ur bland annat rekreationshänseende. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Lina Olsson (NL) och 
Mats Granath (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Peter 
Zethraeus yrkande. 
 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Motionens tydliga inriktning är att skydda skogen runt Sandakällan som också är etapp 1 
på sörmlandsleden, mot avverkning. Vänsterpartiet stödjer iden att skydda skogen mot 
avverkning. I tjänsteskrivelsen, Natur och Trafiknämnden skrivs att -Nacka kommun kan 
dock i samråd  med Erstavik besluta om att inte avverka ett specifikt område. Om ett 
sådant beslut ska tas erhåller markägaren en intrångsersättning. Regelverket finns på plats 
att användas och det är det som är det viktiga, att skydda skogen vid Sandakällan. 
Vänsterpartiet anser att kommun bör använda nämnda möjlighet. Det finns också 
möjligheter att skapa ett kommunalt naturreservat vid Sandakällan och att därigenom 
kunna söka statliga bidrag för intrångsersättningen, och skydda skogen på ett ännu bättre 
sätt.” 
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Skogen längs sörmlandsleden är redan avverkad på många sträckor och Sörmlandsleden är 
rikskänd och ett starkt varumärke för Nacka, om det sköts om på rätt sätt. Skogen har 
mycket högt skyddsvärde för friluftslivet i Stockholm.” 
 
Lisskulla Zayane reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Den styrande Alliansen tycker att skogsvårdslagens skyddsföreskrifter vid avverkning är 
tillräckliga för att skydda den vackra miljön kring Sandakällan. Skyddsbestämmelserna 
reglerar dock inte hur mycket skog som får avverkas, bara hur detta ska ske. Utöver själva 
vattenskyddsområdet omfattas inte skogen eller Sandakällan av något särskilt skydd enligt 
miljöbalken.  
Erstavik måste självklart kunna bedriva sin näringsverksamhet och i den ingår inkomster 
från skogsavverkning. Kommunen kan inte kräva att en enskild näringsidkare avstår från 
inkomster för att tillgodose det allmänna intressen. Därför anser vi att kommunen ska ingå 
en överenskommelse med ekonomisk kompensation till Erstavik för att säkerställa att den 
vackra naturupplevelsen kring Sandakällan bevaras.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath (L) lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Liberalerna instämmer med att området runt Sandakällan är ett viktigt rekreationsområde 
för människors naturupplevelse och viktigt att värna och vårda för framtida generationer. 
Nacka kommun har avtal och dialog med markägaren för området. 
För att bevara skogens rekreationsvärde behöver den vårdas och markägaren har ett ansvar 
i detta. Skogsvårdslagar reglerar vad markägaren får göra med skogen och 
skogsvårdsstyrelsen beslutar om skogsvårdsplaner utifrån gällande skyddsföreskrifter.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Sandakällan är troligen Stockholms Läns finaste kallkälla. Nacka kommun har nyligen 
rustat upp platsen. Området är klassat som nyckelbiotop och har stor betydelse för 
friluftslivet p g a vandringsleden och kallkällan. Sandasjön, Nackas reservvattentäkt, är 
känsligt för de utsläpp som en avverkning kan medföra då Sandakällan utgör 
huvudinloppet. Sammantaget är detta en högst olämplig plats för att skogsavverkning. 
Nackalistan vill i första hand inte att nya avtal ingås. Istället bör Nacka Kommun motsätta 
sig avverkning baserad på en dialog utifrån de existerande avtal som upprättats med 
markägaren. Skulle avtalen befinnas otillräckliga ska andra möjligheter utredas (t ex 
arrende) och vi politiker ges chansen att agera, före några träd avverkas.” 
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Esa Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigeegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna stödjer motionen om att behålla skogen runt Sandakällan.  
Sandakällan och Sandasjön är en av pärlorna i Nackas natur, och har stort rekreationsvärde.  
 
Kommunen äger inte marken, men måste kunna påverka markägaren. Om detta inte går, 
måste kommunen undersöka möjligheterna att arrendera skogen runt Sandakällan och 
Sandasjön, för utökad rådighet i fråga om markanvändningen.” 
 
- - - - - 
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§ 191 KFKS 2018/1087 

Snabbladdningsstationer för elbilar i Nacka 
Motion den 19 november 2018 Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka Energi AB:s affärsplan framgår att bolaget 
arbetar med att utveckla och erbjuda laddinfrastruktur och det bedöms därför inte som 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i en motion att ändra Nacka Energis 
ägardirektiv så att bolaget får i uppdrag att planera och tillskapa snabbladdningsstationer 
för elbilar i Nacka. Det konstateras att Nacka Energis affärsplan inkluderar att utveckla och 
erbjuda laddinfrastruktur och att ändra ägardirektivet bedöms därmed inte nödvändigt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 136 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 99 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling från 6 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 136 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 99 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka Energi AB:s affärsplan framgår att bolaget 
arbetar med att utveckla och erbjuda laddinfrastruktur och det bedöms därför inte som 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Håkan Ekengren (C) och Hadia Mian (S), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”I tjänsteskrivelsen står det att det i Nacka Energis affärsplan framgår att bolaget arbetar 
med att utveckla och erbjuda utveckla laddinfrastruktur och att det därför inte är 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. När Miljöpartiets representanter i Nacka Energis 
styrelse framfört att bolaget borde arbeta med att utveckla och erbjuda en laddinfrastruktur 
för snabbladdningsstationer i Nacka har både styrelseordförande och VD för Nacka energi 
svarat att det inte är någonting bolaget gör på egen hand utan att få ett direktiv från ägaren 
om detta. I dagsläget arbetar man bara med att se till att det en infrastruktur som klarar av 
normalladdning av elfordon. 
 
Här verkar det finnas lite förvirring bland styrande allianspolitikerna om vad snabbladdning 
av elbilar är för någonting, trots att Miljöpartiet lyfte frågan i en motion redan 2013. Vid 
snabbladdning krävs minst 22 kW men för att snabbladda en modern Tesla på rimlig tid 
krävs 50 kW. De flesta ”snabbladdningsstationer” i Nacka klarar inte mer än 3,7 kW och 
idag finns det endast 1 riktig snabbladdningsstation i Nacka, den vid Preem på 
Vattenverksvägen.” 
 
- - - - - 
 
  

https://handlingar.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2013/20131216/Inkomna_motioner_interpellationer/Motion_Anpassning_av_eln%C3%A4t_f%C3%B6r_elbilar_MP.pdf
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§ 192 KFKS 2018/1090 

Klimatanläggningar i särskilda boenden 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att klimatanpassa särskilda boenden 
på grund av följande. Det är inte tekniskt genomförbart eller ekonomiskt försvarbart att 
utrusta alla egna särskilda boenden med klimatanläggningar. Det finns idag redan krav på 
särskilda boenden att tillhandahålla lokaler och utrustning som är anpassande till 
verksamheten varför ytterligare krav inte bedöms nödvändigt. 
Motionen är med denna färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår med hänvisning till återkommande värmeböljor att alla särskilda 
boenden i Nacka ska klimatanpassas så att inomhustemperaturen går att reglera även 
sommartid. Det föreslås även att det ska undersökas om klimatanpassningen kan ställas 
som krav hos anordnare av Nackas särskilda boenden. 
 
Fastigheter där Välfärd samhällsservice bedriver särskilda boenden är äldre fastigheter. 
Troligen behövs det nya ventilationssystem för distribution av kyla. Investeringar skulle bli 
så höga att verksamheterna inte har möjlighet att bära dem. 
 
Anordnare av särskilda boenden för äldre har redan idag skyldighet att tillhandahålla lokaler 
och utrustning som är anpassande till verksamheten. I bostäder med särskilt service enligt 
LSS och bostäder med särskild service enligt socialtjänstlagen ansvarar Nacka kommun för 
att tillhandahålla lokaler som är anpassade till verksamheten. Ansvaret innebär att de ska se 
till att det finns en svalare lokal för kunderna att vistas i även när det är höga temperaturer 
utomhus. Äldreenheten och omsorgsenheten följer upp att samtliga särskilda boenden 
uppfyller kraven i lagar och kundvalsvillkoren. Förslagen i motionen avslås därför mot 
bakgrund av detta. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 137 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 100 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret 4 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den  
5 februari 2019 § 4 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från socialnämnden den 19 februari 2019 § 14 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 20 februari 2019 § 4 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 137 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 100 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att klimatanpassa särskilda boenden 
på grund av följande. Det är inte tekniskt genomförbart eller ekonomiskt försvarbart att 
utrusta alla egna särskilda boenden med klimatanläggningar.  Det finns idag redan krav på 
särskilda boenden att tillhandahålla lokaler och utrustning som är anpassande till 
verksamheten varför ytterligare krav inte bedöms nödvändigt. 
Motionen är med denna färdigbehandlad. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 2019 § 4 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen avseende klimatanpassning av Nackas 
särskilda boenden eftersom förslaget i dagsläget inte är tekniskt genomförbart eller 
ekonomiskt försvarbart. 
Beslut i socialnämnden den 19 februari 2019 § 14 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka om det går att ställa krav 
på klimatanläggningar på alla särskilda boenden i Nacka eftersom kommunen redan idag 
har krav på sig att tillhandahålla lokaler som är anpassade till verksamheten, vilket 
innefattar att hålla en acceptabel inomhustemperatur i syfte att kunderna inte ska drabbas 
av hälsorisker. 
Beslut i äldrenämnden den 20 februari 2019 § 4 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka om det går att ställa krav 
på klimatanläggningar på alla särskilda boenden i Nacka eftersom anordnarna av särskilda 
boenden för äldre redan idag har krav på sig att tillhandahålla lokaler och utrustning 
anpassande till verksamheten, vilket innefattar att hålla en acceptabel inomhustemperatur i 
syfte att kunderna inte drabbas av hälsorisker. 
 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M) och Monica 
Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Espen Bjordal (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Lisa Rasmussen (V) 
och Shahin Malak (NL), bifall till förslagen i motionen. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Espen Bjordals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Karin 
Teljstedts yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är viktigt att kommunen ställer krav på privata utövare i omsorg, vård och skola. Det 
här handlar om en ansvarsfråga som kommunen har gentemot medborgarna och därför 
tycker Socialdemokraterna i Nacka att vi ska våga ställa krav som är nödvändiga för att våra 
medborgare ska kunna leva ett gott liv.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Motionen är behandlad utifrån att förslaget avsåg installation av fasta klimatanläggningar i 
befintliga särskilda boende, men i debatten hänvisade flera ledamöter till att det inte skulle 
vara tekniskt omöjligt att använda portabla luftkonditioneringsenheter. Och portabla 
enheter finns redan idag och används vid behov, vilket också framgår av tjänsteskrivelsen, 
och dessa är en viktig del av möjligheterna att göra riktigt varma sommardagar behagliga 
för de boende.” 
 
- - - - - 
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§ 193 KFKS 2018/1107 

Ny konsthall i Nacka 
Motion den 19 november 2018 Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna vill stärka medborgarnas möjligheter att uppleva och skapa kultur i alla 
kommundelar, samt tillgodose behovet av ateljéer och verkstäder för konstnärer och 
medborgare i Nacka. Motionärerna föreslår att kommunen anlägger en centralt belägen 
konsthall, samt att verkstäder för barn, allmänhet och professionella anläggs i direkt 
anslutning till denna. 
 
Kommunfullmäktige har, enligt beslut i Mål och budget, gett kulturnämnden i särskilt 
uppdrag att under 2019 samverka med kommunstyrelsen i planeringen för nya flexibla 
kulturlokaler i centrala Nacka, med till exempel bibliotek och konsthall. Medborgarnas 
behov av gemensamma verkstäder och ytor för hantverk av olika slag, bör främst tillvaratas 
inom ramen för bostadsbyggandet. Utöver det kan detta behov beaktas vid om- och 
nybyggnation av grundskolor, samt vid kommunens upphandling av nytt 
lokalbokningssystem. Mot bakgrund av ovan beslutas att motionen är färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 138 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 101 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 februari 2019 § 6 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 23 januari 2019 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 138 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 101 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 6 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), Shahin Malak 
(NL), Khashayar Farmanbar (S), bifall till förslaget i motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Richard Wendt (M), Lena Linnerborg (L), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Fredrik Holmqvists yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Hans Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”I Mål & Budget 2018 beslutades om "nya flexibla kulturlokaler”. Som exempel på dessa 
flexibla lokaler ges bibliotek och konsthall. Varken bibliotek eller konsthallar är särskilt 
flexibla. En konsthall innehåller ömtåliga föremål med högt försäkringsvärde, ofta krävs att 
lokalen genom tillfällig ombyggnation anpassas till varje ny utställning. I Hans Peters, C, 
vision kan den genom skjutväggar byggas om till teaterlokal. En sådan vision är helt utan 
verklighetsförankring. I Älta ser vi hur Kommunstyrelsens planerar "flexibla kulturlokaler" 
i Stavsborgsskolan istället för att samla kulturen i Älta Kulturknut. Ett samlat kulturhus ger 
plats för möten och synergier. 
 
En konsthall kan se ut på många sätt och ha många olika inriktningar. De senaste åren har 
vi sett flera nya konstinstitutioner öppna i regionen. Några har lyckas balansera intressanta 
och relevanta utställningssatsningar med att stärka det lokala kultur- och föreningslivet. Ett 
levande kulturliv är inget man snyter ut ur näsan utan kräver både engagemang och 
resurser.  
 
Som beskrivs i tjänsteskrivelsen är behovet av produktionsplatser och kulturlokaler i 
kommunen stort. Ett sätt att kompensera bristen av ateljéer och ateljéstöd i Nacka är att 
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erbjuda tillgång till verkstäder. Att i denna verkstad även ge allmänheten tillgång till 
maskiner och verktyg kommer inte bara att bidra till en övergång av mer cirkulär ekonomi 
utan även skapa en naturlig koppling mellan konsumtion och produktion av konst och 
hantverk.” 
 
- - - - - 
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§ 194 KFKS 2018/1116 

Avgiftsfria lovverksamheter 
Motion den 19 november 2018 Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om generell avgiftsfri lovverksamhet och 
noterar samtidigt att kommunen redan uppfyller intentionen i motionen såtillvida att man 
erbjuder vissa avgiftsfria lovverksamheter och att det redan finns en möjlighet till 
avgiftsbefrielse, därvid kulturnämnden beaktar familjens ekonomiska förhållanden. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kursavgiften för lovkurser sätts till 0 kronor, så att barn och unga 
kan erbjudas en meningsfull tillvaro på skolloven oavsett socioekonomisk bakgrund. I 
motionen framhålls att förslaget syftar till att alla barn och ungdomar i Nacka ska ha 
likvärdig tillgång till kvalitativ kultur- och fritidsaktiviteter varför de sociala konsekvenserna 
av kursavgifterna ska tas i beaktande. 
 
Efter införandet av kundval kulturskola hösten 2018 är all kulturskoleverksamhet, som 
bedrivs inom ramen för kulturnämndens verksamhet avgiftsfri för barn och unga som lever 
i familjer som beviljats försörjningsstöd. I Fisksätra bedrivs dessutom avgiftsfri och öppen 
kulturkursverksamhet för alla nackabor som är upp till 19 år. I dagsläget omfattar denna 
verksamhet drygt 600 elevplatser, vilket dels innefattar kurser på skollov, dels reguljära 
terminskurser. Utöver detta utbud erbjuder bibliotek, kulturhus och fritidsgårdar en 
varierad öppen kultur- och fritidsverksamhet året runt, vilket även inkluderar lovaktiviteter 
som är kostnadsfria att delta i. Mot bakgrund av de avgiftsfria lovverksamheter som redan 
erbjuds och möjligheten till avgiftsbefrielse som redan finns bedöms familjers olika 
ekonomiska möjligheter beaktas i tillräcklig mån. Därför beslutas att motionens förslag om 
generell avgiftsfrihet avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 139 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 102 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 februari 2019 § 7 
Bilaga 3. Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 28 januari 2019 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 139 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 102 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om generell avgiftsfri lovverksamhet och 
noterar samtidigt att kommunen redan uppfyller intentionen i motionen såtillvida att man 
erbjuder vissa avgiftsfria lovverksamheter och att det redan finns en möjlighet till 
avgiftsbefrielse, därvid kulturnämnden beaktar familjens ekonomiska förhållanden. 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 7 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens redovisning och förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Göran Börjesson (MP), Alva Dahn 
(S), Bosse Ståldal (NL) och Ella Tegsten (S), bifall till förslaget i motionen. 
 
Richard Wendt (M) yrkade, instämmande av Oliver Rykatkin (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Fredrik Holmqvists yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Richard Wendts yrkande. 
 

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Det går inte att bedriva avgiftsbelagd kulturskola eller lovverksamhet i Fisksätra. Därför 
erbjuder Nacka avgiftsfria aktiviteter och lovverksamheter. Vänsterpartiet anser att det är 
en sak som kommunen gör bra och vi vill utöka till andra kommundelar. Socioekonomiskt 
utsatta områden finns i flera delar av kommunen.  
 
Kulturhusen tvingas ta ut marknadsmässiga avgifter, vilket gör att många väljer bort 
lovverksamheterna. 42% angav kursavgifter som ett skäl att de inte deltar i kulturskolan. 
För familj som har månadsinkomster om 100.000 kr gör en hög kursavgift förmodligen 
inte lika ont som den som har 18.000. De marknadsmässiga avgifterna motverkar 
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barnkonventionens artikel 31, att barn ska ha ”rätt att fritt delta i det kulturella och 
konstnärliga livet”. Eftersom barn inte har en egen inkomst är en lämplig prislapp den som 
alla har råd med. Noll kronor.” 
 
- - - - - 
 
  



 
89(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 195 KFKS 2018/1112 

Förslag om att bli fristadskommun 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V)   

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen att ansöka om medlemskap i ICORN 
samt att bli fristadskommun men noterar samtidigt att det aktiva arbetet med 
flyktingmottagandet i kommunen ger stora möjligheter och utrymme för att ta emot 
förföljda författare och deras familjer. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ansöker om medlemskap i den internationella 
organisationen ICORN (International Cities of Refuge Networks) samt att Nacka kommun 
ansluter sig till ICORN:s fristadsprogram och blir en fristadskommun åt förföljda 
författare, konstnärer, musiker och journalister. 
 
ICORN är en internationell medlemsorganisation för städer, kommuner, landsting eller 
regioner som arbetar för yttrandefrihet. Varje medlem i ICORN är en fristad som ger 
temporärt skydd genom residens för förföljda författare, journalister, bloggare, fotografer, 
curatorer, konstnärer, skådespelare, regissörer etcetera. Residenset är vanligtvis i två år. För 
närvarande finns det 19 kommuner i Sverige som är listade som fristadskommuner på 
Kulturrådets hemsida. Som fristad förbinder sig kommunen att, under två år, betala ut 
stipendium till fristadsförfattaren, stå för författarens bostad samt diverse kringkostnader. 
Totalkostnaden brukar uppgå till drygt 300 000 kr per år. Idag erbjuder Nacka kommun 
barnfamiljer och ensamstående vuxna med uppehållstillstånd att flytta till Nacka för att 
skapa sig en ny framtid. 
 
Det finns en politisk samstämmighet om att kommunen aktivt ska arbeta med 
flyktingmottagande. De kostnader som är förenade med medlemskapet i ICORN kan 
bättre nyttjas för att utveckla Nackas flyktingmottagande varför förslagen i motionen 
avslås. Det noteras samtidigt att det aktiva arbetet med flyktingmottagandet i kommunen 
ger stora möjligheter och utrymme för att ta emot förföljda författare och deras familjer. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 140 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 103 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 mars 2019 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den19 februari 2019 § 5 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 22 januari 2019 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 140 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 103 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen att ansöka om medlemskap i ICORN 
samt att bli fristadskommun men noterar samtidigt att det aktiva arbetet med 
flyktingmottagandet i kommunen ger stora möjligheter och utrymme för att ta emot 
förföljda författare och deras familjer. 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 5 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att arbetet med flyktingmottagning i Nacka kommun även ger 
utrymme för förföljda författare. Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 
 

Yrkanden 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av, Louise Ollivier (MP), Christina 
Ståldal (NL), Maria Raner (S), bifall till förslaget i motionen. 
 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Lena Linnerborg (L) och Johan Krogh 
(C), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Oliver Rykatkins yrkande mot Fredrik Holmqvists 
yrkande och fann att Oliver Rykatkins yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster för Oliver Rykatkins yrkande och 23 röster 
för Fredrik Holmqvists yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Oliver Rykatkins 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 3 
 

Reservationer 
Louise Ollivier reserverade sig mot beslutet och ingav följande för Miljöpartiets 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
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”Miljöpartiet gillar återvinning och noterar att Vänsterpartiet här återvinner Miljöpartiets 
snart sex år gamla motion. Bra! Vi vill fortfarande att Nacka kommun ska bli nästa 
fristadskommun. 
Bland de första att bli straffade när demokratin lämnat ett land är kulturutövarna. 
Yttrandefriheten, som har en central roll i vårt samhälle, är starkt begränsad i många länder. 
Fristadsarbetet går ut på att säkra yttrandefriheten och alla människors globala rätt att få 
sina synpunkter framförda i offentliga sammanhang. En viktig uppgift för fristaden är 
därför att ge möjligheten till arbetsro, kollegial och social gemenskap och självständigt 
arbete fritt från påtryckningar och trakasserier. 
Att vara fristadskommun innebär inte att personen får permanent uppehållstillstånd inom 
ramen för Migrationsverkets ordinarie asylprövning utan det betyder att hen får en fristad 
under en begränsad period av två år. Att vara fristadskommun innebär att bjuda in 
kulturutövare som förföljs i sitt hemland för att under två år ge en fristad och möjlighet att 
kunna leva och fortsätta sitt arbete i trygghet.” 
 

Protokollsanteckningar 
Lena Linnerborg lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. I 
protokollsanteckningen instämde Karin Teljstedt (KD) för Kristdemokraternas 
fullmäktigegrupp. 
 
”Att som konstnär och kulturskapare kunna verka fritt utan hot om repressalier i sitt 
hemland är en grundläggande internationell yttrandefrihetsfråga. Liberalerna är principiellt 
sett positiva till fristadsprogrammet ICORN. Som fristadskommun förpliktigar man sig 
bl.a. att ställa upp med bostad åt fristadskonstnären.  
 
I dagsläget råder svårt bostadsbrist i Nacka och kommunen har avsevärda svårigheter att 
erbjuda lämpliga bostäder åt de nyanlända som anvisas till Nacka via migrationsverket. Att i 
dagens ansträngda läge utöka engagemanget även till fristadskonstnärer ser vi inte som 
lämpligt. På sikt vill dock Liberalerna gärna återkomma till denna fråga igen.” 
 
Johan Krogh lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är viktigt att Sverige står upp för alla de människor som utsätts för våld och förtryck. 
Det gäller oavsett om det är på grund av etnicitet, sexuell läggning eller profession. Sverige 
har genom åren tagit ett stort ansvar för alla människor som tvingats fly från krig och 
förtryck vilket vi ska fortsätta att göra. 
 
I motionen föreslås att vi ska inrätta en särskild kö för kulturarbetare som hotas i sina 
hemländer. Kommunen ska erbjuda dem försörjning och bostad under två år för att sedan 
låta någon annan sörja för dem. 
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Det finns många problem med det här förslaget och jag tänker inte redogöra för alla här 
utan tänker rikta in mig på två grundläggande problem: 
 

1. Det är miljoner människor på flykt runt om i världen av många olika anledningar. 
Vissa på grund av att de lever under ett konstant krigshot där de aldrig vet om de 
kommer att överleva dagen. Andra flyr på grund av politiska eller religiösa skäl. 
Oavsett anledning till flykten är det viktigt att Sverige som land och Nacka som 
kommun erbjuder de som är i störst behov av skydd en säker plats. Att börja 
erbjuda en särskild utpekad grupp extra förmåner tycker jag är problematiskt. Vi 
har ett system och det måste vi respektera. Dels för att alla ska få en likvärdig 
prövning men också för att behålla legitimiteten i systemet. 
 

2. Den andra anledningen som gör detta problematiskt är oklarheten kring vem som 
ska avgöra vem som får uppehälle och vem som inte får. Ska det vara ett politiskt 
beslut fattat av fullmäktige? Ska tjänstepersonerna avgöra? Eller ska vi dra lott? 
Oavsett vad kommer människor att väljas bort på subjektiva grunder och särskilda 
grupper kommer att gynnas. 
 

Jag tror att inte någon tvekar på Centerpartiets position i värderingskampen mellan ett 
öppet och liberalt samhälle och ett stängt och förtryckande dito. Vi är det parti som 
tydligast tagit fajten mot både höger- och vänsterpopulism. I det här fallet tror vi dock att 
göra Nacka till en fristadskommun är helt fel väg att gå. Det finns många andra sätt att 
bekämpa förtrycker och försvara och stärka yttrandefriheten i världen och där gör vi ett 
stenhårt arbete varje dag.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Vad handlar denna motion om? Tjänstehandlingen är inte så informativ vad gäller fakta 
kring ärendets område så att alla politiker på ett faktamäsisigt objektivt sätt blir tillräckligt 
informerade om vad som gäller. Att vara en fristadsförfattare handlar inte bara om en 
enskilds person öde utan också om villkoren för det fria ordet och för demokratin i ett visst 
land. Alltså om att värna det fria ordet så att inte rädsla och tystnad växer då skrivande 
personer och media hotas eller dras  in. Det handlar om frihet och trygghet i utövandet av 
konstnärskap, skrivande, kritiskt granskande av makten dvs om grunden för yttrandefrihet i 
demokratiskt civiliserade länder. Kommuner som vill vara fristadskommuner kan erbjuda 
en författare en trygg vistelse och uppehälle i en bostad i två år. Det kan gälla författare, 
konstnärer, bokförläggare och journalister, för att nämna några kategorier. Det ger dessa 
utövande personer en tidsfrist att i frihet arbeta med sina verk och ett stöd för demokratin.                                                  
Städer som är fristadskommuner är bl a Växjö, Göteborg, Uppsala och Stockholm.. 
Nobelpristagaren i litteratur år 2015 Svetlana Aleksijevitj tog tillfället i akt att skriva ännu en 
bok under de två år som hon var fristadsförfattare i Göteborg. Att hon då slapp diverse 
dödshot var självklart underbart för henne istället för som många av hennes kollegor, bli 
dödade, trakasserade och hotade av mörka krafter i Ryssland och i många andra länder. 
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Andra svårt utsatta konstnärer och skrivande personer är sedan många år Salman Rushdie, 
Ai Wei Wei från Kina, Gui Minhai från Kina och Sverige , en kvinnlig författare i Bangla 
Desh och författaren Saviano i Italien och journalister från Malta. Det första aktoritära 
regimer stryper är tillgången till det fria ordet. Det vet vi från historiens gång när nazisterna 
brände obekväma författares böcker i ett bokbål till dagens inskränkningar även inom EU 
med länder som Polen och Ungern.” 
 
- - - - - 
 
  



 
94(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 196 KFKS 2018/1105 

Klimatsekretariat i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström med flera (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen inrättar ett klimatsekretariat med uppgift att främja 
klimatåtgärder i kommunen. Klimatsekretariatet ska föreslå, genomföra och utvärdera 
klimatåtgärder i Nacka. Klimatåtgärderna föreslås gälla både kommunens egna verksamhet, 
kommunens invånare och företag som är verksamma i Nacka kommun.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 141 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 104 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 4 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 141 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 104 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att inrätta ett klimatsekretariat och 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 197 KFKS 2018/1100 

Klimatperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna anför i sin motion hur analys och redovisning samt framtagning av åtgärder 
kan bidra till att minska klimatutsläppen. Motionärerna föreslår att alla beslut och åtgärder i 
kommunen ska analyseras ur ett klimatperspektiv i tjänsteskrivelsen på motsvarande sätt 
som konsekvenser för barn redovisas.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 142 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 105 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 4 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 142 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 105 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig och 
objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. Beslut som antas ha en påverkan på 
kommande generationer ska redan idag lyfta klimatpåverkan i beslutsunderlaget.  
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 198 KFKS 2018/1215 

Krav vid upphandling av livsmedel 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 143 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 106 
Bilaga 1 Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, Välfärd samhällsservice och inköpsenheten den 
4 mars 2019 
Bilaga 2 Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 143 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 106 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen eftersom det skulle innebära att 
inga charkprodukter kan upphandlas på grund av bristande tillgång, att det inte är i enlighet 
med Nackas styrmodell samt att riskerna med att ta bort nitriten bedöms större än nyttan.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 199 KFKS 2019/96 

Motion – Insynsplatser i kommunala nämnder 
Motion den 28 januari 2019 från Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att samtliga partier i kommunfullmäktige, som inte har ordinarie eller 
ersättarplats i kommunens nämnder, ska ha rätt till en insynsplats i dessa. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 144 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 107 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten 21 februari 2019  
Bilaga 1  Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 144 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 107 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Motionen avslås eftersom alla får ta del av beslutsunderlag och protokoll från nämnderna 
och då bedöms särskilda insynsplatser inte behöva införas. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
98(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 200 KFKS 2018/81 

Motion - Kommunal hemtjänst 
Motion den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m. fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun inför hemtjänst i egen regi. Idag finns endast 
privata alternativ och motionärerna vill genom att införa kommunal hemtjänst öka 
valfriheten men också insynen i vad det egentligen kostar att driva hemtjänst enligt 
uppställda kriterier och med bra villkor för personalen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 143 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice den 8 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 143 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa kommunal hemtjänst. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
99(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 201 KFKS 2018/967 

Placering av förskola i Järla 
Motion den 15 oktober 2018 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen beslutar om att utreda förslaget om förskola i och vid 
Järla skola och avvaktar med förslaget om förskola i Lillängen tills utredningen är färdig 
samt att kommunen satsar på byggnation av förskola vid Järla skola om det inte föreligger 
några allvarliga hinder för detta. Till det föreslås att Lillängsskogen görs till ett 
naturreservat.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 144 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 2 april 2019 
Motion  
Motionens förslag till alternativ placering av förskola i Järla 
Underlag naturvärdesinventering (planunderlag till detaljplan) 
Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden den 29 november 2018  
Natur- och trafiknämnden den 11 december 2018 § 226 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 144 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen har beslutat att avbryta pågående 
detaljplanearbete med förskola i Lillängsskogen samt att ge organisationen i uppdrag att 
återkomma med förslag till start-PM för en förskola vid Järlavägen i Storängen. Motionen 
är därför färdigbehandlad avseende förslag om förskola i och vid Järla skola samt att 
kommunen ska avvakta med förslaget om förskola i Lillängen.  
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att bilda naturreservat i 
Lillängsskogen på grund av att, om området ska skyddas, finns det andra skyddsformer 
som bedöms vara mer lämpliga.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 11 december 2018 § 226 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 



 
100(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktige avslår motion angående att bilda naturreservat i Lillängsskogen på 
grund av att, om området ska skyddas, det finns det andra skyddsformer som bedöms vara 
mer lämpliga. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
101(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 202 KFKS 2018/1111 

Motion - Förslag för arbete med familjerådgivning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Förslagen i motionen tar upp att; 
 - egenavgiften för familjerådgivningen tas bort 
 - kommunen arbetar aktivt för att människor som har behov av tjänsten får kunskap om 
att möjligheten finns.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 145 
Protokollsutdrag från socialnämnden den 26 mars 2019 §40 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och barn- och familjeenheten den 4 mars 2019 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 145 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom par som saknar ekonomisk 
möjlighet att betala egenavgift redan kan få stöd samt att familjerådgivningen är relativt 
känd för allmänheten. 
Beslut i socialnämnden den 26 mars 2019 § 40 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
avslår förslagen i motionen eftersom par som saknar ekonomisk möjlighet att betala 
egenavgift redan kan få stöd samt att familjerådgivningen är relativt känd för allmänheten. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
102(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 203 KFKS 2018/1102 

Motion - Kunskap om trycksår hos personal inom 
hemtjänst och äldreboenden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår med hänvisning till att akutsjukhusen upplever att den kommunala 
vården har låg kunskap kring trycksår, att kommunen utreder hur hemtjänsten och 
äldreboenden arbetar med att förebygga trycksår samt att kommunen ställer krav på att 
personalen har rätt utbildning för att arbeta förebyggande. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 146 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 1 april 2019 
Bilaga 1  Motion 
Bilaga 2  Protokollsutdrag kommunstyrelsens verksamhetsutskott 19 mars 2019 §14 
Bilaga 3  Protokollsutdrag äldrenämnden 20 februari 2019 §5 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 146 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda hur hemtjänst och äldreboende arbetar 
med att förebygga trycksår eftersom det inte är motiverat då det förebyggande arbetet med 
trycksår fungerar tillfredsställande. 
2. Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan idag ställer krav på att personalen 
har rätt utbildning för att arbeta förebyggande. 
Beslut i äldrenämnden den 20 februari 2019 § 5  
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda hur hemtjänst och äldreboende 
arbetar med att förebygga trycksår eftersom det inte är motiverat då det 
förebyggande arbetet med trycksår fungerar tillfredsställande. 
2. Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan idag ställer krav på att 
personalen har rätt utbildning för att arbeta förebyggande. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 14 



 
103(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
1. Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen redan genomförs, att relevant 
kunskap redan finns och att situationen i Nacka kommuns egen regi är fullt hanterbar. 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att utreda frågan ytterligare. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
104(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 204 KFKS 2018/1103 

Motion - Stöd till studieförbunden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun återinrättar ett generellt stöd till studieförbunden 
och att Nacka kommuns stöd minst motsvarar genomsnittet i Sverige.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 147 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 mars 2019 § 18 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 21 februari 2019 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 147 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa ett särskilt stöd till studieförbund och 
noterar att det redan finns stöd och bidrag att söka i kommunen och att dessa bedöms mer 
effektiva och i linje med kommunens styrmodell.  
Beslut i kulturnämnden den 26 mars 2019 § 18 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa ett särskilt stöd till studieförbund och 
noterar att det redan finns stöd och bidrag att söka i kommunen och att dessa bedöms mer 
effektiva och i linje med kommunens styrmodell. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
105(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 205 KFKS 2011/1101 

Motion - Vego-norm i kommunal verksamhet 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det i alla verksamheter i kommunen erbjuds en växtbaserad rätt 
som huvudalternativ för att göra en insats för både klimatet och folkhälsan. Förslaget är 
enligt motionärerna i linje med miljömålen i kommunens miljöprogram.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 148 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten, Välfärd skola och Välfärdsamhällsservice den 8 april 
2019 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 15 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 148 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa vegonorm inom alla verksamheter som drivs 
på uppdrag av kommunen. Kommunfullmäktige noterar att varje verksamhet, utifrån 
kommunens styrprinciper, själv beslutar i vilken utsträckning vegetarisk kost ska erbjudas. 
Beslut i kommunstyrelsen verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 15 
Kommunstyrelsen verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa vegonorm i Nacka eftersom verksamheterna 
ska ha ett stort utrymme att själva besluta hur verksamheten ska utformas och minskning 
av måltidernas klimatpåverkan kan ske på många olika sätt. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
106(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 206 KFKS 2018/1114 

Motion - Utmärkelse för föreningar som stödjer 
samåkning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att införa ett nytt kriterium i Utmärkt förening, att föreningar ska 
ordna samåkning eller kollektivtrafikresor vid föreningsaktiviteter utanför närområdet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 149 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 19 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 20 februari 2019 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 149 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att föra in i utmärkelsen Utmärkt förenings kriterier 
att föreningar ska ordna samåkning eller kollektivtrafikresor vid föreningsaktiviteter utanför 
närområdet. Då följden skulle bli att föreningar med individuella aktiviteter eller 
verksamhet som kräver mycket utrustning inte skulle ha samma möjlighet att få 
utmärkelsen. 
Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 19 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att föra in i utmärkelsen Utmärkt förenings kriterier 
att föreningar ska ordna samåkning eller kollektivtrafikresor vid föreningsaktiviteter utanför 
närområdet. Då följden skulle bli att föreningar med individuella aktiviteter eller 
verksamhet som kräver mycket utrustning inte skulle ha samma möjlighet att få 
utmärkelsen. 
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 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
108(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 207 KFKS 2018/1086 

Motion - Lekvärdesfaktor för förskolors utemiljöer 
Motion den 19 november 201 av Ninni Lindberg och Pascal Fall (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram ett bedömningsverktyg av typen 
lekvärdesfaktor för förskolornas gårdar för att uppfylla barns behov av kvalitativa 
utemiljöer.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 150 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 1 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
Bilaga 2 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 § 72  
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten den 1 mars 2019  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 150 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Dessa bör utvärderas och arbetas in i fortsatt 
planering av förskolegårdar. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 § 72 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen som bör utvärderas och tas in i fortsatt 
planering av förskolegårdar. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
109(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 208 KFKS 2018/1207 

Motion - Förebyggande arbete för personer med 
funktionsvariation 
Motion den 17 december 2018 av Majvie Swärd m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka arbetar aktivt med förebyggande insatser för att förbättra 
hälsan för personer med funktionsvariation.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 151 
Socialnämnden den 26 mars 2019 § 41 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten den 7 mars 2019  
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 151 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom 
det redan finns ett pågående aktivt hälsoarbete för personer med funktionsnedsättning. 
Beslut i socialnämnden den 26 mars 2019 § 41 
Socialnämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det 
redan finns ett pågående aktivt hälsoarbete för personer med funktionsnedsättning. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
110(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 209 KFKS 2018/1205 

Motion - Förslag om en klimatsamordnare i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Christina Ståldal m. fl (NL)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun tillsätter en tjänst som klimatsamordnare med 
mål att starta en nämndverksamhet med miljöfrågor, även kallat miljönämnd.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 152 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och miljöenheten den 27 februari 2019 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att tillsätta en tjänst som 
klimatsamordnare och att utreda budgeteten för ett inrättande av en miljönämnd. 
Kommunfullmäktige noterar att tjänstemannaorganisationen och det nyinrättade 
miljöutskottet arbetar i linje i vad som föreslås i motionen. Därför finns det inget behov 
med att tillsätta en tjänst som klimatsamordnare. 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 210 KFKS 2019/93 

Motion – Förslag om p-bevakning 
Motion den 28 januari 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionären anför att fordon med karaktär av skrotbilar, eller med mycket omfattande 
obetalda p-böter, eller med körförbud, eller ägda av s k "bilmålvakter" som kan ha 
dussintalsoförsäkrade fordon i register är några exempel på ett ökande problem för Nacka 
kommun och att kommunen behöver göra mer för att hjälpa Polisen.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 153 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 § 46 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 4 mars 2019  
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 153 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom kommunen redan har god 
kontroll på bötfällda fordon och fordonsvrak samt att föreslagen hantering i motionen är 
myndighetsutövning och därmed inte kan delegeras till extern avtalspart. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §46 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom kommunen redan har god 
kontroll på bötfällda fordon och fordonsvrak samt att föreslagen hantering i motionen är 
myndighetsutövning och därmed inte kan delegeras till extern avtalspart. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 211 KFKS 2019/95 

Motion- Tiggeriförbud i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 av Esa Örmä m.fl. (SD)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Det finns stöd i en dom som meddelades av Högsta förvaltningsdomstolen den 17 
december 2018 att besluta om föreskrift med tiggeriförbud i de lokala 
ordningsföreskrifterna. Förutsättningarna är att föreskriften är tydlig och omfattar 
avgränsade geografiska områden där föreskriften verkligen behövs och därmed inte är för 
långtgående eller för ingripande.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 154 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 april 2019  
Motionen 
Protokollsutdrag från natur och trafiknämnden den 26 mars 2019 § 47 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 13 mars 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 154 
Kommunstyrelsen förslog kommunfullmäktige att avslå motionen då sakfrågan redan har 
behandlats och avslagits i fullmäktige i samband med ärende om lokala 
ordningsföreskrifter. Motionen är därmed slutbehandlad. 

Beslut i natur och trafiknämnden den 26 mars 2019 §47 
Natur och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen då sakfrågan redan har behandlats och avslagits i 
fullmäktige i samband med ärende om lokala ordningsföreskrifterna. Motionen är därmed 
slutbehandlad. 
 
 
 
 



 
113(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
114(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 212 KFKS 2019/97 

Motion - Markanvisningstävling för plusenergihus 
Motion den 28 januari 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att fullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en 
markanvisningstävling för ett ”plusenergi-flerbostadshus”, d.v.s. ett hus som producerar 
mer energi än vad det gör av med. Motionärerna vill främja det klimatsmarta byggandet i 
Nacka och lyfter fram exempel på byggda och kommande plusenergihus på andra platser i 
Sverige. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 155 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 15 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 155 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att marknaden redan idag producerar energieffektiva hus och 
att motionen därmed anses färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
115(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 213 KFKS 2019/245 

Motion - Medlemskap i Carbon Neutral Cities Alliance  
Motion den 4 mars 2019 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska ansöka om att bli en del av Carbon Neutral 
Cities Alliance (CNCA). Carbon Neutral Cities Alliance är ett internationellt nätverk av 
städer som alla eftersträvar en minskning av utsläppen av drivhusgaser med 80–100 
procent fram till år 2050 eller tidigare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 156 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och miljöenheten den 4 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 156 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att 
ansöka om medlemskap i Carbon Neutral Cities Alliance med anledning att Nackas har 
medlemskap i Eurocites där miljö- och klimatfrågorna redan är prioriterade.  
Motionen är med detta färdigbehandlat.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
116(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 214  

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen och lag om stöd och service till 
vissa funktionshindrade – kvartal 1 år 2019 
 
- - - - - 
 
  



 
117(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 215  

Anmälningar från revisorerna 
 
Revisionsskrivelse och granskningsrapport nr 1/2019 – Granskning av bisysslor, hantering 
och kontroller 
 
- - - - - 
 
  



 
118(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 216 KFKS 2019/537 

Motion – Användning av droger i Nackas skolor och 
kommunens ansvar 
Motion den 27 maj 2019 från Esa Örmä (SD) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
119(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 217 KFKS 2019/538 

Motion – Skolan som trygg arbetsplats 
Motion den 27 maj 2019 från Esa Örmä (SD) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
120(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 218 KFKS 2019/539 

Motion – Antal barn i Nackas förskolegrupper 
Motion den 27 maj 2019 från Bosse Ståldal och Christina Ståldal (NL) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
121(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 219 KFKS 2019/540 

Motion – Utsmyckning med blommor och övrig 
växtlighet i Nacka 
Motion den 27 maj 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
 
 
 
  



 
122(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 220 KFKS 2019/541 

Motion – Planering av dagvattentunnel 
Motion den 27 maj 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
 
  



 
123(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 221 KFKS 2019/542 

Motion – Syskonförtur i kommunala skolor 
Motion den 27 maj 2019 från Khashayar Farmanbar och Maria Raner (S) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
 
  



 
124(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 222 KFKS 2019/543 

Interpellation – Insatser för elever på Fisksätraskolan 
Interpellation den 27 maj 2019 från YuSie Rundkvist Chou (NL) 
 
YuSie Rundkvist Chou (NL) anhöll om att till kommunstyrelsens och utbildningsnämndens 
ordförande få framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
  



 
125(125) 

 27 maj 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 223 KFKS 2019/544 

Interpellation – Socialtjänsten i Nacka kommun 
Interpellation den 27 maj 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 
 
Khashayar Farmanbar m.fl. (S) anhöll om att till socialnämndens ordförande få framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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